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Opgroeien 

 

Groen 

Kinderopvang en jong gezinsbeleid 

• De Vlaamse regering kondigde aan 100 miljoen te investeren in de kinderopvang in 
2023. Het zou hier om 15 miljoen (14.500) eerder aangekondigd beleid gaan en 92 
miljoen nieuw beleid. Graag een overzicht met opsplitsing tussen nieuw- en oud beleid 
(inclusief middelen van VIA6) voor de 100 miljoen euro die Vlaanderen zal inzetten in 
kinderopvang.  

115 miljoen, daarvan is 100 miljoen extra beslist bij de begrotingsopmaak 2023, 15 
miljoen (14,5 miljoen is uitbreidingsbeleid dat eerder al voorzien was in de 
meerjarenbegroting (58 miljoen voor uitbreidingsbeleid kinderopvang). 

De 14,5 miljoen bevat 14 miljoen uitbreidingsbeleid 2023 en nog 0,5 miljoen uit 2022, 
die uitgesteld werd. De 14 miljoen wordt als volgt verdeeld: 

Jaar  Budget  Besteding  Toelichting  

2023  14.000.000  8.412.000  T2A: 776 plaatsen: 
➔ Reeds deels toegewezen in het kader van 

de meerjarenprogrammatie (oproep 
2021) 

➔ Nog deels toe te wijzen (125 plaatsen 
voor gemeenten met aangetoonde nood 
op basis van lokaal loket, oproep 
gelanceerd) 

    938.000  T1: 1144 plaatsen (vrije toegang voor starters met 
vrije prijs tot basissubsidie) 

    1.350.000  Flexibele opvang: 885 modules ROM (T1 en T2)  
(oproep was voorzien voor najaar 2022, maar is 
uitgesteld omwille van de personeelstekorten 
(tekort om basisaanbod te realiseren) en omdat 
daarbij prioriteit gegeven zal worden aan de 
toewijzing van de middelen voor de omschakeling 
T0 naar T1 en T1 naar T2 in het kader van 
BO2023. 

    3.300.000  Decreet BOA  
(reeds toegewezen, vervroegd in kader van 
Relance-middelen) 

De middelen VIA 6 kwamen daarbovenop. 

Daarnaast wordt in het kader van de BO 2023 92 miljoen extra geïnvesteerd in de 
kinderopvang. Deze middelen worden als volgt verdeeld: 

1.1. Gezinsopvang  

1.1.1. Gelijkschakeling trap 2B naar trap 2A 800.000 

1.1.2. Basissubsidie trap 1 versterken 214.000 

  

1.2. Groepsopvang  



2 

1.2.1. Groeipad Trap 2B naar Trap 2A 38.203.500 

1.2.2. Versterken Trap 0 en Trap 1 52.332.500 

Versterken basissubsidie Trap 1 9.598.728 

Mogelijkheid Trap 0 (vrije prijs en vrijwillig IKT) naar Trap 1 
(maximum) 

9.624.478 

Oproep naar Trap 1 en Trap 2A (saldo) 33.118.294 

  

1.3. Vertrouwen herstellen  

1.3.1. Preventieve maatregelen handhaving  

VECK structureel 450.000 

1.3.2. ICT – transparantie – betrouwbaarheid (1.700.000 – BVR 
juli 2022) 

- 

  

totaal 92.000.000 

• Graag een overzicht van de exacte de maatregelen die zullen worden doorg evoerd 
met de voorziene 92 miljoen voor kinderopvang.  

Zie hierboven 

• Voor de versterking van Opgroeien (Kind en Gezin) wordt 3,972 miljoen euro voorzien 
en de hieraan verbonden werkingsuitgaven.  

o Hoeveel bedragen de hieraan werkingsuitgaven? 

De werkingsuitgaven binnen de 3,972 mio euro bedragen 253 deuro aan 
werkingsrugzakjes voor het extra personeel en 472 deuor voor IT uitgaven. 

• Graag een overzicht van hoeveel per agentschap wordt vrijgemaakt voor de 
personeelsuitbreiding nav de POC en aan welke diensten, middelen of 
personeelsuitbreiding dit wordt besteed. Indien verschuivingen in bestaande 
personeelsbestand, graag ook hier een overzicht van.  

Opgroeien : 3,972 mio euro, waarvan 253 deuro aan werkingsrugzakjes voor het extra 
personeel, 472 deuro voor IT uitgaven, en  3,247 mio aan loonkosten 

Het gaat om volgend extra personeel :  52 VTE in totaal 

- 4 VTE A1 leidinggevendend klantenbeheer 
- 3,8 VTE A1 inhoduelieexpert klantenbeheer  
- 3,8 VTE A1 in min huidige functie coördinator klantenbeheer 
- 15 VTE B1 en 12 VTE B2 klantenbeheerder 
- 2 VTE C1 administratief  medewerker 
- 6 VTE B1 K&Glijn/klachtendienst 
- 2 VTE A1 juridische ondersteuing 
- 2 VTE A1 pedagogische ondersteuning 
- 1 VTE A1 communciatieondersteuning 
- 1 VTE A1 HR ondersteuning 
- 1 VTE A1 financiële ondersteuning 
- 1 VTE B1, 1 VTE A1, en 1 VTE A2  procesmanagement 
- 3 VTE A1 IT en data 
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• Graag de vernieuwde werkingslast van het aantal kinderopvanginitiatieven per 
inspecteur bij Zorginspectie en bij de dossierbeheerders bij Kind en Gezin.  

Voor de dossierbeheerder Kind en Gezin : de inzet van het extra budget laat toe om naar 
een dossierlast van 125 dossiers per klantenbeheerder te gaan, wat een bijna halvering 
van de huidige dossier werklast (223 dossiers) betekent.  

• Hoeveel middelen worden voorzien voor de structurele verankering van het VECK? Zijn 
dit nieuwe vastgelegde middelen of komen deze voort uit vast bestaand budget voor 
kinderopvang?  

Voor de periode van 1 mei 2022 tot 30 april 2023 werd via een BAG van 31 mei 2022 
een éénmalig bedrag van 135.000 euro vastgelegd ter ondersteuning van incidenten in 
de kinderopvang.  
In het kader van de BO2023 wordt 450 000 euro voorzien voor de structurele 
inbedding en versterking van de samenwerking met het VECK. Dit zijn nieuwe 
middelen.  

• Hoeveel middelen worden er voorzien voor flankerend beleid indien organisatoren 
hun initiatief moeten sluiten door personeelstekort of onveilige situaties? Of wanneer 
Opgroeien uit voorzorg schorst?  

Er is een BVR tijdelijke vervangcapaciteit goedgekeurd, waardoor een subsidie kan 
voorzien worden aan organisatoren die snel een vervangoplossing kan leveren voor de 
getroffen ouders. Hiervoor wordt er geen extra recurrent budget ingezet, maar doet 
Agentschap Opgroeien beroep op éénmalige vrije marges.  

• Hoeveel budget wordt er voor het actieplan “Kinderopvang, veilig en toekomstgericht” 
voorzien?  

Zoals reeds aangegeven in de eerste vraag, is er door de Vlaamse Regering begin juli 
beslist tot de inzet van 1,7 mio euro in functie van de IT-opdrachten in het  actieplan. 

Daarnaast investeren we de 100 miljoen euro, 92 miljoen in de sector 8 miljoen in het 
versterken van onze administratie. 

• Graag het totaal aantal middelen dat wordt bespaard op de agentschappen volgens de 
geplande personeelsbesparing aan het begin van de legislatuur.  

Dit is overzicht van personeelsbesparingen bij agentschap Opgroeien regie in periode 
2020-2023: 

jaar  Bedrag 

2020                   312.000    

2021                   312.000    

2022                   312.000    

2023                   364.000    

TOTAAL                1.300.000    

(in euro) 

Ook in 2024 zal er nog 364 duizend euro bijkomend bespaard worden. 

 

• Hoeveel middelen worden vrijgemaakt voor de uitbreiding van de 
gemeenschapsinstellingen in 2023 en hoeveel plaatsen zullen er extra bijkomen? 
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• In 2023 wordt een uitbreiding met 4 leefgroepen voorzien in gemeenschapsinstelling 
De Grubbe. Dit past in de uitbreiding van de module oriëntatie in het kader van de 
uitvoering van fase 2 van het jeugddelinquentiedecreet. Het gaat om de uitbreiding 
van de capaciteit met 34 plaatsen. De budgettaire opstap in 2023 in dit kader bedraagt 
2,65 mio euro. 

 

Armoede 

Waar zien we de stijgende inflatiebudgetten die van het federale niveau via dotatie 
komen van de gezinsbijlagen en bestemd zijn voor het Groeipakket, maar niet 
daarvoor worden gebruikt, terug? Naar welke andere beleidsmaatregelen voor 
armoedebestrijding gaan deze inflatiebudgetten toe?  
 
 

De middelen die Vlaanderen ontvangt via een dotatie vanuit het federale niveau, komen 
terecht in de algemene begroting van de Vlaamse Overheid en worden van daaruit ingezet 
voor de financiering van de uitgaven. Naast de federale dotaties heeft de Vlaamse Overheid 
ook nog andere financieringsbronnen, zoals eigen belastingen. De Bijzondere Financieringswet 
bepaalt enkel en alleen de hoogte van de federale dotatie, maar legt geen verplichtingen op 
inzake besteding. Het is dus niet zo dat er een 1-op-1 relatie kan worden gelegd tussen 
enerzijds de ontvangsten en anderzijds de bestedingen. Het komt de Vlaamse Regering toe om 
bij een begrotingsoefening het geheel van de beschikbare middelen te beschouwen en in te 
zetten voor het geheel van de uitgaven van de Vlaamse overheid. Het beleid van de Vlaamse 
Regering wordt dus niet bepaald door een federale dotatie, maar door inhoudelijke 
overwegingen. In het verleden lagen de uitgaven voor het Groeipakket trouwens hoger dan de 
dotatie die Vlaanderen krijgt n.a.v. de regionalisering van het gezinsbeleid: 

- uitvoering 2019: 4,003 miljard euro uitgaven <> 3,974 miljard euro dotatie 

- uitvoering 2020: 4,228 miljard euro uitgaven <> 3,956 miljard euro dotatie 

- uitvoering 2021: 4,298 miljard euro uitgaven <> 4,125 miljard euro dotatie 

(uitgaven = inclusief werkingskosten Groeipakket en inclusief SEPAR) 

 

 

Beleidsveld Opgroeien 

ISE Jeugdhulp 

• Wat is de verdere timing en exacte budgettaire planning en uitrol van het plan Vroeg 
en Nabij. Op welke manier zal de monitoring ingezet worden?  

De conceptnota “Vroeg en Nabij” wordt zo snel mogelijk op de Vlaamse Regering 
geagendeerd. De conceptnota moet deze legislatuur resulteren in een kaderdecreet 
dat de krijtlijnen uittekent voor een geïntegreerd gezins- en jeugdhulpbeleid. Concreet 
beoogt het decreet minimaal het decreet Preventieve Gezinsondersteuning en het 
decreet Integrale jeugdhulp in één decreet te integreren. We bekijken ook hoe de 
andere vigerende regelgeving rond kinderen en jongeren een plaats kan krijgen binnen 
dit nieuwe regelgevende kader. Parallel aan het legistieke traject maken we in 2023 
werk van een budgettaire planning. 

De monitoring van het nieuwe decreet zal op lokaal, bovenlokaal en Vlaams niveau 
plaatsvinden. 
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ISE Groeipakket 

• Voor de gezinnen waar een ouder overlijdt/overleden is vanaf 1/1/2019, en die dus 
recht hebben op het nieuwe basisbedrag en de halfwezentoeslag (en een eventuele 
sociale toeslag), willen we de halfwezentoeslag verhogen van 50% van het basisbedrag 
naar 80% van het basisbedrag. Dit om het blijvende verlies van de overledene te 
compenseren. Zal dit met terugwerkende kracht zijn ?  

Nee, de verhoging van de halfwezentoeslag zal uitwerking hebben vanaf 1/1/2023, dus 
niet met terugwerkende kracht. 

• Ondersteuningstoeslag: kan de minister bevestigen dat het bedrag van 
300euro retroactief geïndexeerd wordt met 2% voor 2020 – 2021 -  2022. En vanaf 
1/01/2023 dus 318 euro zal worden? 

De ondersteuningstoeslag wordt inderdaad retroactief geïndexeerd, aangezien het 
een toelage is in het kader van het gezinsbeleid. Het bedrag vanaf 1/1/2023 zal 324,73 
euro per maand bedragen, aangezien er 4 indexeringen zijn geweest (2018, 2020, 2021 
en 2022) 

• GDF-AGEF2QY-IS GROEIPAKKET – VUTG 

Efficiënte en kerntaken – Personeelsbesparing -312.000 euro. Hoeveel mensen 
moeten er afvloeien ? Hoe gaat dit gebeuren ? Op welke diensten ? Welke profielen 
? 

Het gaat om 34 koppen die bespaard moeten worden tegen het einde van deze 
legislatuur. Het zijn natuurlijke afvloeiingen (pensioneringen) waar geen vervanging 
voor voorzien wordt. Over welk soort profielen en over welke diensten het gaat, is 
een globale oefening voor het agentschap waarbij de meest cruciale functies 
ingevuld worden volgens de noden.    

 

• GB0-1GEF2UX-IS OPGROEIEN REGIE 

Efficiënte en kerntaken – Personeelsbesparing -364.000 euro. Hoeveel mensen 
moeten er afvloeien ? Hoe gaat dit gebeuren ? Op welke diensten ? Welke profielen 
? 

Jaarlijks maakt Opgroeien aan het begin van het jaar een personeelsplan op waarbij 
ook de besparingen meegenomen worden (voor 2023 8 koppen). Ook voor  2023 is 
dit in opmaak (periode december 22-januari 23). De besparingen zullen zich vooral 
realiseren in het niet vervangen van uitstroom owv pensionering of medische 
pensionering, en dit van functies die zich situeren binnen de scope van de 
koppenbesparing (voor Opgroeien betreft dit de  bovenbouw in Brussel, en niet de 
dienstverlenende lokale en decentrale functies). 

 

ISE Geïntegreerd gezinsbeleid 

• Kan een overzicht bezorgd worden van de financiële voorzieningen voor 
ondersteuning en begeleiding van adoptie in Vlaanderen van 2019 tot en met 2023?  

Hierbij het overzicht: 

 2019  2020  2021  2022  2023  

 Adoptiehuis 
(binnenlands) 

            
712.968    

          
709.255    

          
732.700    

          
754.255    

          
828.907    
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 Het Kleine 
Mirakel  

            
324.901    

          
333.678    

          
345.303    

          
358.647    

1.279.424 
 FIAC  

            
324.901    

          
333.678    

          
345.303    

          
358.647    

Ray of Hope 
            
324.901    

          
333.678    

          
345.303    

          
358.647    

Kanalen 
interlandelijke 

              
95.224    

            
95.799    

            
96.533    

            
99.815    

Steunpunt 
Adoptie 

            
528.690    

          
504.587    

          
524.289    

          
544.858    

          
594.213    

DMO 
            
487.163    

          
501.531    

          
505.410    

          
522.541    

          
569.875    

Afstammingscen
trum   

          
101.700    

          
313.119    

          
332.990    

          
346.247    

            

TOTAAL 
         
2.800.766    

       
2.915.925    

       
3.209.980    

       
3.332.422    

       
3.618.667    
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CD&V 

 

1. Signs of Safety, p77: er wordt verder ingezet op de SoS methodiek en een 

impactmeting wordt voorbereid. In welke mate zijn de consulenten van de OCJ en SDJ 

vandaag reeds opgeleid om deze methodiek toe te passen en in welke mate wordt de 

methodiek vandaag ook effectief toegepast door de consulenten?  

Intern binnen de werking van de Ondersteuningscentra Jeugdzorg en Sociale Diensten 

Jeugdrechtbank staat een VTO-plan op poten van zowel basistrainingen Signs Of Safety alsook 

meer gespecialiseerde opleidingen ter zake. Signs of Safety maakt daarenboven ook een 

integraal onderdeel uit van het voorziene onthaalpakket voor nieuwe consulenten. 

Consultenten passen deze benaderingswijze in hun handelen toe maar zijn in deze ook 

afhankelijk van partners uit het werkveld. De keuze voor contextbegeleiding Signs of Safety, 

gestart in 2021, vormt daarbij een belangrijke stimulans.  

2. Grote werkdruk residentiële jeugdhulp, p79: om de werkdruk op te vangen kunnen 

voorzieningen beslissen om (een gedeelte van) de extra VIA6 middelen ‘te poolen in 

functie van het uitbouwen en versterken van een regionale samenwerking’. Welk 

gedeelte van de VIA6-middelen waarover voorzieningen residentiële jeugdhulp 

beschikken kunnen op deze manier ingezet worden? Aan welk type regionale 

samenwerking denkt men dan precies?  

Het VIA-6-akkoord voorziet onder meer een uitbreiding van de personeelskaders in de 

residentiële jeugdhulp met 0,37 voltijdse equivalent per 10 residentiële plaatsen (in totaal 

gaat het om een versterking van 195 vte (mobiel/ambulant, maar vooral residentieel in de 

jeugdhulp). Organisaties kunnen voorstellen doen om (een deel van) deze middelen 

overheen de grenzen van organisaties te poolen zodat door schaalvergroting krachtdadige 

collectieve antwoorden geformuleerd kunnen worden op collectief aangevoelde noden 

met betrekking tot de residentiële zorg. We denken hierbij aan initiatieven rond 

dagbesteding, projectwerking, laagdrempelige initiatieven gericht op (her)aansluiting bij 

reguliere hulp- en dienstverlening, …  We stimuleren op die manier de gedeelde 

verantwoordelijkheid in de sector. Als incentive voor organisaties om gezamenlijke 

initiatieven te nemen, hebben we, gekoppeld aan de reconversieoproep van eind 2021, al 

op de begroting van 2021 500.000 euro gereserveerd die we vanaf volgend jaar voor deze 

initiatieven effectief uit zullen geven. 

3. Strategische oefening omtrent één aanspreekpunt maatschappelijke verontrusting, 

p79: is er een onderscheid tussen wat men ziet als een ‘aanspreekpunt’ en een 

‘gemandateerde voorziening’? Wanneer verwacht men hierin een beslissing te 

nemen? 

Dit traject vormt onderdeel van voorliggende strategische oefening inzake Vroeg en Nabij en 

spoort qua timing met de verderzetting van dit traject. 

4. Optrekken van de halfwezentoeslag, p89: de halfwezentoeslag wordt opgetrokken van 

50% naar 80% van het basisbedrag. Vanaf wanneer wordt deze hogere 

halfwezentoeslag uitbetaald en gebeurt er een retro-actieve bijpassing voor wie een 

ouder verloor na 1/1/2019?  
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De halfwezentoeslag wordt verhoogd vanaf 1/1/2023. Er wordt geen retroactieve bijpassing 

voorzien. 

 

 

NVA 

1. Transversale en horizontale, overkoepelende strategische doelstellingen (p. 15-21) 

Elke Sleurs/ Katja Verheyen: p19 De Vlaamse overheid wil de ontschotting op het terrein 

aanpakken. Men vertrekt daarbij van een getrapt zorgmodel, van preventie over vroegdetectie 

en interventie tot meer gespecialiseerde hulp- en dienstverlening. Er zal meer aandacht gaan 

naar o.m. initiatieven rond de eerste 1.000 dagen, naar een beter gestroomlijnde 

dienstverlening voor diagnostiek en naar initiatieven voor jongvolwassenen. Daarvoor wil de 

Vlaamse Regering een conceptnota ‘Vroeg en nabij’ voorleggen waarbij het gezins-en 

jeugdhulpbeleid beter gestroomlijnd wordt. Dit is redelijk vaag. Kan de minister meer 

toelichting geven? Zullen de prenatale zorgpaden ook mee in deze conceptnota worden 

opgenomen? Wat is de timing van deze conceptnota? 

Met de conceptnota leggen we de basis voor een breed intersectoraal gedragen decreet dat 

een kader schept voor een geïntegreerd gezins- en jeugdhulpbeleid. 

Een kaderdecreet legt rechtsgronden vast, verankert principes en delegatiebepalingen en 

integreert gedeelde inzichten. Het kaderdecreet ‘Vroeg en Nabij’ zal ons toelaten werk te 

maken van een meer en beter geïntegreerd gezins- en jeugdhulpbeleid met de focus op alle 

kinderen, jongeren en gezinnen. Het is evident dat dit kaderdecreet alle entiteiten binnen het 

beleidsdomein welzijn zal engageren. 

We geven dit kaderdecreet en de bijhorende uitvoeringsbesluiten vorm door middel van 

doelregelgeving. Doelregelgeving geeft de ruimte aan professionals om volop in samenwerking 

en gedeelde verantwoordelijkheid bezig te zijn met hun kernopdracht: de zorg en 

ondersteuning samen met kinderen, jongeren en ouders vormgeven, vanuit wat een gezin 

nodig heeft. We focussen hierbij op doelstellingen/doelen en opdrachten en dus de impact die 

we met een geïntegreerd gezins- en jeugdhulpbeleid willen bereiken. Door te werken met 

doelregelgeving kan er flexibel, lokaal en op maat van kinderen, jongeren en gezinnen gewerkt 

worden en willen we de grote regeldruk en de hoeveelheid administratieve verplichtingen die 

enerzijds vaak uit regelgeving voortvloeien en anderzijds verplichtingen die organisaties 

zichzelf opleggen, verminderen. We zullen regelgevend bepalen “wat” we willen bereiken, niet 

meer “hoe” deze resultaten bereikt moeten worden. 

Concreet beoogt het decreet minimaal het decreet Preventieve Gezinsondersteuning en het 

decreet Integrale jeugdhulp in één decreet te integreren. Dit betekent dat het evident is dat 

ook de prenatale zorgpaden hierbinnen ook een plaats zullen krijgen. 

De conceptnota “Vroeg en Nabij” zal zo snel mogelijk op de Vlaamse Regering geagendeerd. 

De conceptnota moet deze legislatuur resulteren in een kaderdecreet dat de krijtlijnen 

uittekent voor een geïntegreerd gezins- en jeugdwelzijnsbeleid. 

 

Elke Sleurs: p20 In 2023 komt er een dashbord of een gemeenschappelijk registratiesysteem 

waarbij informatie/data van dossiergegevens tussen Vlaamse administraties mogelijk wordt. 

Heeft de minister zicht op de aansturing van dit dashbord? Zal het Agentschap Digitaal 

Vlaanderen dit al dan niet op zich nemen? 
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Het dashboard zal relevante informatie samen brengen over voorzieningen, vanuit de diverse 

administraties die met voorzieningen te maken binnen het beleidsdomein. Het dashboard zal 

ingebed zijn in het Departement als coördinerende administratie, waar nu ook het al 

bestaande Gemeenschappelijk Klantenbestand ingebed is. Voor de definitiestudie van het 

Gemeenschappelijk Registratiesysteem wordt een beroep gedaan op het Agentschap Digitaal 

Vlaanderen, verdere ontwikkeling en technische inbedding moeten nog vastgelegd worden. 

Ise preventie 

Elke Sleurs: p48 De Vlaamse overheid zal opdracht geven aan de Partnerorganisatie Gezonde 
Mond om in samenwerking met onder meer Kind en Gezin en de Wetenschappelijke 
Vereniging voor Jeugdgezondheidszorg de implementatie van de methodiek ‘Ieders Mond 
Gezond’ te verruimen en te intensifiëren. Met een tandartstekort zal dit nog een 
huzarenstukje worden. Hebben we al duidelijkheid over de terugbetaling van de 
mondhygiënisten (federaal)? Welke afspraken zijn hier gemaakt 
(https://docs.vlaamsparlement.be/pfile?id=1831649)?  

• Project loopt in enkele consultatiebureaus in Gent. In deze locaties organiseren 
partners consulten met mondhygiënisten (vanuit Arte Velde Hoge School) 

• Rol Kind en Gezin is actief toeleiden tijdens consult van 24 maanden naar die 
mondhygiënisten. De resultaten worden geregistreerd in het kinddossier.  

Elke Sleurs: p49 De Vlaamse overheid onderzoekt hoe het preventieve gehoorscreening 
(inclusief het opsporen van beginnende lawaaischade via de SPIN-test) in de CLB-context kan 
optimaliseren. Is hier een evaluatie gemaakt van de bestaande gehoorscreening? Op pagina 54 
in de BBT 2023 verwacht men een uitgebreide rapportage van de gezondheidsgegevens van 
kinderen en jongeren via de CLB’s (Body Mass Index, gehoor, visus en mondgezondheid). Zal 
de Vlaamse overheid/Agentschap Zorg en Gezondheid/Opgroeien deze gegevens kunnen 
analyseren/interpreteren/statistieken trekken en effectief een onderbouwd behoeftegestuurd 
beleid voeren? Zijn m.a.w. de IT-systemen voldoende op elkaar afgestemd? TINE 

o Gegevens uit Mirage (kinddossier Kind en Gezin) worden gedeeld met CLB via 
Vitalink kindrapporten  

o Dit bevat alleszins gegevens over gehoor, visus en lengte, gewicht, hoofdomtrek 
(groeicurven) die de CLB’s dus kunnen overnemen in hun systeem. 

o Het Vitalink Kindrapport is operationeel sinds 2017 en gegevens van de kinderen 
die Opgroeien (Kind en Gezin) opvolgt zijn op die manier beschikbaar sinds 
geboortejaar 2014. 

 

2. Beleidsveld Opgroeien (p. 72-109) 

Ise jeugdhulp 

Katja Verheyen: p75 Het longitudinaal onderzoek jeugdhulp loopt door met focus op de 
trajecten NRTJ van jonge kinderen en jongvolwassenen die de jeugdhulp verlaten. Wanneer 
worden hiervan de resultaten verwacht?  

Een eerste deelrapport over trajecten in de jeugdhulp (zoals het longitudinaal onderzoek nu 
heet) is reeds gepubliceerd. 
https://www.jaarverslagjeugdhulp.be/sites/default/files/topic_files/2021_15%20Rapport%206
3_SWVG_EF52_2_%20Trajecten%20binnen%20NRTJ.pdf  

https://docs.vlaamsparlement.be/pfile?id=1831649
https://www.jaarverslagjeugdhulp.be/sites/default/files/topic_files/2021_15%20Rapport%2063_SWVG_EF52_2_%20Trajecten%20binnen%20NRTJ.pdf
https://www.jaarverslagjeugdhulp.be/sites/default/files/topic_files/2021_15%20Rapport%2063_SWVG_EF52_2_%20Trajecten%20binnen%20NRTJ.pdf
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Na analyse werden, naast andere vragen over de trajecten, ook een aantal onderzoeksvragen 

opgemaakt, specifiek voor jonge kinderen;  1.Welke zijn redenen van plaatsing en waarom is 

voor een voorziening Jeugdhulp Opgroeien dan wel voor pleegzorg gekozen?;  2.Wat is de 

finaliteit van de plaatsing? Welke modules worden ingezet? En (3) Op welke manier wordt met 

de ouders gewerkt? De onderzoeksvragen zullen beantwoord worden met een (voorlopig 

eenmalige) dossieranalyse, aangevuld met interviews met dossierverantwoordelijken om 

eventuele ontbrekende gegevens in het dossier aan te vullen. Om de dossiers te selecteren zal 

gebruik worden gemaakt van een clustersteekproeftrekking gecombineerd met een 

quotasteekproeftrekking. In eerste instantie zullen aselect voorzieningen (voorzieningen OBVJ 

en pleegzorgteams) worden getrokken. Vervolgens zullen dossiers van kinderen 0-2 jaar 

aselect worden getrokken waarbij de verhouding kinderen 0-2 jaar in een voorziening 

jeugdhulp opgroeien versus pleegzorg wordt gerespecteerd. De dossiers zullen worden 

geanalyseerd met behulp van een analyseschema.  

Een andere aspect dat verder onderzocht wordt betreft de jongvolwassenen die de jeugdhulp 

hebben verlaten. De koppeling van gegevens van jongvolwassenen die de jeugdhulp hebben 

verlaten (gegevens Opgroeien en VAPH) met gegevens uit de databank van de Sociale 

Zekerheid is gebeurd. Het wetenschappelijk steunpunt is de data nu aan het analyseren. 

Publicatie van dat deelrapport wordt verwacht in het najaar van 2023. 

Katja Verheyen: p77 De samenwerkingsverbanden 1 Gezin 1 Plan moeten zo veel als mogelijk 
aansluiten op de referentieregio’s. Zijn er samenwerkingsverbanden die hun samenstelling 
hebben moeten wijzigen omwille van de referentieregio’s? Zo ja, welke? Hoe is de 
reorganisatie verlopen?  

De impact van de referentieregio’s op de werkingsgebieden van ‘1 Gezin, 1 Plan’ gaat van nihil 
tot groot. De samenwerkingsverbanden zijn op de hoogte van de impact en zullen betrokken 
worden in de verdere alignering op de referentieregio’s. Op dit moment is er nog geen 
concrete reorganisatie gebeurd en werken de samenwerkingsverbanden nog volgens de 
werkingsgebieden zoals deze bepaald zijn in de tweede oproep ‘1 Gezin, 1 Plan’. 

Katja Verheyen: p78 Het mandaat van de Ondersteuningscentra Jeugdhulp en Sociale Dienst 
Jeugdrechtbank moet scherper worden gesteld om de werking te versterken. Wat houdt dit 
concreet in voor iedere actor?  

Het ondersteuningscentrum jeugdzorg kent een sterke stijging van het aantal kinderen en 
jongeren dat hulp krijgt in 2021: 10,5% meer dan in 2020 of een toename van 12.000 naar 
13.500 op een jaar tijd. Ook de sociale dienst jeugdrechtbank wordt geconfronteerd met een 
hogere instroom (+7,4%). Tegelijkertijd daalt het aantal dossiers dat wordt afgesloten (-7% 
voor OCJ en -17% voor SDJ).  Eenzelfde tendens zien we in 2022.  

Dit maakt dat de diensten onder druk komen te staan. Inzet op extra personeel (zoals in 2021 

met 45 VTE) is belangrijk. Werklaststudie van Deloitte in 2021 toont aan dat naast 

investeringen ook een verscherping van het mandaat, partnerschappen met voorzieningen en 

instroom-doorstroom-uitstroom van dossiers elementen zijn die belangrijk zijn om de 

werkdruk te verminderen. 

Wat instroom betreft willen we inzetten op een scherper mandaat in functie van subsidiair 

werken en inzet daar waar vanuit deze gemandateerdheid echt een verschil kan worden 

gemaakt samen. Dit betreft een inschattingsproces samen met de aanmelder waarbij 

eveneens de ervaringen en expertise vanuit consult hierbij ingeschakeld wordt.  
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Katja Verheyen: p79 De positionering van de gemandateerde voorzieningen wordt uitgeklaard 
in een strategische oefening. Wat houdt dit concreet in? Wanneer zal deze oefening van start 
gaan? Wanneer worden de resultaten verwacht?  

Dit spoort zowel qua timing als qua inhoud met het traject Vroeg en Nabij en maakt daar een 
integraal onderdeel van.  

Katja Verheyen: p80 Er worden proeftuinen opgestart rond tools voor digitale samenwerking 
waarbij vijf bestaande samenwerkingsverbanden de kans krijgen om een jaar lang kosteloos 
enkele tools te testen die hulpverleners toelaten om samen te werken met partners buiten 
hun organisatie. Over welke vijf samenwerkingsverbanden gaat het? Wanneer zullen de 
proeftuinen opstarten en hoe lang zullen zij lopen? Wanneer worden de resultaten verwacht?  

De oproep gebeurde op de website Bandbreedte, in de nieuwsbrief Jeugdhulp en via een 
officieel schrijven naar alle directies van erkende jeugdhulpvoorzieningen en 
samenwerkingsverbanden. Op 22 september 2022 werd een introductieworkshop gegeven te 
Brussel. Iedereen kon zich vrij inschrijven.  

Volgende organisaties hebben zich geëngageerd om een jaar aan de slag te gaan en tools uit te 
testen. 

• RTJ de Tafels  – 1G1P netwerk Oost-Vlaanderen - http://www.rtjdetafels.be/ 

• FIX – samenwerkingsverband In kader van Ketenaanpak justitie – Genk: FIX - Stad Genk 

• 1G1P Trawant Zuidkant Provincie Antwerpen - Trawant - Intersectorale 
wegwijzer/samenwerkingsverband RTJ (jeugdhulptrawant.be) 

• Arcade vzw 

• Kiosk 

• Amon 

• De wissel 

• GI de Grubbe en de Zande 

• West4youth  

Anders organisaties of samenwerkingsverbanden kunnen zich nog inschrijven in een 2de fase. 
We stellen ons hiervoor flexibel op vanuit Opgroeien. 

 Vanuit Opgroeien voorzien we ondersteuning in de vorm van  

• een lerend netwerk voor alle deelnemende organisaties 

• Intensieve procesbegeleiding voor maximum 3 samenwerkingsverbanden 
(=proeftuinen) 

Momenteel is dit voor RTJ de tafels opgestart 

De in gebruik name van de gekozen tool is gepland in december 2022 en loopt tot december 
2023. Sam VZW ondersteunt dit project en vanuit de lerende netwerk zal een eindrapport met 
de lessons learned opgeleverd wordt eind december 2023. 

Katja Verheyen: p80 Via een gebruikersonderzoek bij de jongere en de haalbaarheidsstudie 
“Blended Begeleidingsplatform” bij jeugdhulporganisaties wordt er gepeild naar de 
gebruikerservaring over online communiceren en blended begeleiden. Wie zal het onderzoek 
uitvoeren? Wanneer wordt het onderzoek gestart? Wanneer verwacht men de resultaten?  

Alle informatie over het project “Bandbreedte” is gebundeld op de website 
https://www.opgroeien.be/bandbreedte  

De haalbaarheidsstudie werd uitgevoerd in samenwerking met Pricewaterhouse Coopers. U 
kan de resultaten hier nalezen: 
https://www.opgroeien.be/sites/default/files/documents/haalbaarheidsstudie_bbp_blauwdru
k-blended-platform_v20220630_0.pdf  

http://www.rtjdetafels.be/
https://www.genk.be/fix
https://jeugdhulptrawant.be/1gezin1plan.php
https://jeugdhulptrawant.be/1gezin1plan.php
https://www.opgroeien.be/bandbreedte
https://www.opgroeien.be/sites/default/files/documents/haalbaarheidsstudie_bbp_blauwdruk-blended-platform_v20220630_0.pdf
https://www.opgroeien.be/sites/default/files/documents/haalbaarheidsstudie_bbp_blauwdruk-blended-platform_v20220630_0.pdf
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Katja Verheyen: p83 De eerste evaluatie van het Decreet Jeugddelinquentie wordt voorbereid. 
Wie zal de evaluatie uitvoeren? Binnen welke tijdspanne verloopt de evaluatie? Wanneer 
worden de resultaten verwacht?  

Art. 88 van het decreet voorziet een evaluatie van het decreet binnen de drie jaar na de 

inwerkingtreding. Er is een evaluatienota opgesteld door het Agentschap Opgroeien, die 

momenteel gefinaliseerd wordt. Het decreet is op een zorgzame en gefaseerde wijze uitgerold: 

fase 1 is in werking getreden op 1 september 2019, fase 2 treedt uiterlijk op 1 maart 2023 in 

werking. Voor de evaluatie is vooral gekeken naar wat reeds in fase 1 in uitvoering is gebracht, 

zoals het positief project, de delict-gerichte contextbegeleiding, de lokale ketenaanpak, de 

interventiedatabank, het informeren van het slachtoffer (art. 16),…. Telkens wordt gekeken 

naar de verschillende stappen die gezet werden (zoals bijvoorbeeld het opmaken van een 

uitvoeringsbesluit) en de concrete realisaties waartoe dit geleid heeft. Waar mogelijk wordt dit 

onderbouwd met (eerste) cijfergegevens en/of resultaten uit reeds uitgevoerd 

wetenschappelijk onderzoek.  

Deze evaluatienota kan gezien worden als de start van een permanente monitoring en 

evaluatie van het decreet jeugddelinquentierecht, verder bouwend op het vooronderzoek 

‘Monitoring en evaluatie van het decreet jeugddelinquentierecht’, dat door het Steunpunt 

Welzijn, Volksgezondheid en Gezin uitgevoerd werd en waarin de fundamenten gelegd werden 

voor een structurele monitoring en evaluatie van het decreet.  

Katja Verheyen: p83 De kosten van cliënten in de jeugdhulp worden in kaart gebracht om 
hierrond een beleidstraject op te zetten. Wat kwam er naar voor in dit onderzoek? Wat zullen 
de speerpunten zijn van het beleidstraject in deze?  

Cf. gelijkaardige vraag van Freya Saeys  

Het onderzoek loopt nog tot eind november 2022. Van zodra het rapport wordt vrijgegeven, 
zal bekeken worden welk de speerpunten zijn waarop wordt ingezet en welk beleidstraject het 
meest geschikt is in functie van deze aanbevelingen. 

Ise groeipakket 

Koen Daniëls: 

- Pg 88; OD 1.1: “... voeren enerzijds optimalisaties door voor een gebruiksvriendelijker 

portaal voor gezinnen en gebruik van e-health en anderzijds voeren we vernieuwingen 

door ter ondersteuning van zorgprofessionals en een betere monitoring en 

kwaliteitsbewaking. We optimaliseren de nieuwe clusterprocedure …" --> Welke 

concrete optimalisaties en vernieuwingen worden uitgevoerd? Wat is de timing 

hiervan? Wat is de timing voor het onderzoek naar de mogelijkheden tot uitbreiding 

van de+ clusterprocedure? Welke uitbreidingen worden voorzien? 

De belangrijkste optimalisatie voor gezinnen is de vernieuwing van het portaal, waar 
ouders hun aanvraag kunnen opladen. In 2022 werden gebruikers bevraagd over hun 
ervaringen en op basis daarvan zullen in januari 2023 een aantal significante 
verbeteringen doorgevoerd worden.  Ook worden de attesten zorgtoeslag beschikbaar 
gesteld in Mijn Burgerprofiel, zodat ouders die documenten steeds makkelijk bij de 
hand hebben.   
Daarnaast wordt in 2023 ook gewerkt aan optimalisaties die tijdswinst zullen 
opleveren, zoals een integratie van een evaluatie-instrument van de evaluerend 
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artsen, en een mailintegratie met Outlook, zodat de mailcommunicatie rond een 
dossier makkelijk aan het dossier kan gehecht worden.  
Het gebruik van e-form voor gegevensdeling via e-health bij het indienen zorgt voor 
een vlotter verloop van de aanvraag. Huisartsen werken hier al vlot mee, maar 
aangezien vaak specialisten informatie aanleveren voor de zorgtoeslag, wordt ook 
ingezet op overleg met de ziekenhuizen en private artsen om tot gegevensuitwisseling 
via e-health te komen.   
De formulieren die worden ingediend bij een aanvraag worden in 2023 gescreend om 
de opportuniteiten naar automatische gegevensdeling te detecteren. Tot slot is de 
kwaliteitsbewaking en het opmaken van degelijke dashboards om de werking op te 
volgen een continu proces.   
Wat de uitbreiding van de clusterprocedure betreft, zal in het eerste kwartaal van 

2023 onderzocht worden voor welke diagnoses dit kan worden ingezet. Daarbij ligt de 

focus in de eerste plaats op de diagnoses neuromusculaire aandoeningen, coördinatie-

ontwikkelingsstoornis (DCD), Schisis, prematuriteit, trisomie 21. 

 

- Pg 88; OD 1.2: “We indexeren enerzijds het Groeipakket opnieuw aan 2%. De bedragen 

die in september met 1% werden verhoogd (nieuwe basisbedrag en oude 

basisbedragen rang 1 en rang 2) worden in december 2022 dus met 1% extra 

verhoogd. Ook in september 2023 zullen deze bedragen met 2% verhoogd worden.” --> 

Welke concrete impact heeft de aanpassing van de index op de begroting van 2023 en 

toekomstige begrotingen? Zal deze beslissing gemonitord worden?  

 

De beslissing om de indexering van de basisbedragen terug van 1% naar 2% te 

brengen, heeft de volgende budgettaire impact in 2023 en de daarop volgende jaren: 

- 2023: +32.320 keuro 

- 2024: +59.114 keuro 

- 2025: +78.740 keuro 

- 2026: +80.835 keuro 

- 2027: +82.867 keuro 

De monitoring van de budgettaire impact van het Groeipakket (beleidskredieten) 

gebeurt in het Monitoringcomité, en de beslissingen die genomen zijn in het kader van 

de Septemberverklaring zullen hier zeker mee worden opgevolgd. 

 

- Pg 89; OD 1.2: “Voor de gezinnen waar een ouder overlijdt/overleden is vanaf 

1/1/2019, en die dus recht hebben op het nieuwe basisbedrag en de halfwezentoeslag 

(en een eventuele sociale toeslag), willen we de halfwezentoeslag verhogen van 50% 

van het basisbedrag naar 80% van het basisbedrag. Dit om het blijvende verlies van de 

overledene te compenseren.” --> Waar zullen de middelen voor deze stijging vandaan 

komen? Wat is de motivatie voor deze verhoging? Zal deze maatregel geëvalueerd 

worden? Zo ja, wanneer?  

De maatregel maakt deel uit van de afspraken die gemaakt werden bij de opmaak van 

de begroting 2023. De voorziene middelen hiervoor (10 miljoen euro) zijn 

ingeschreven in de begroting en vormen dus een onderdeel van de globale Vlaamse 

begroting zoals deze is ingediend in het Vlaams Parlement. 
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De motivatie voor de verhoging is dat het inkomen van de overleden ouder is 

weggevallen, anders dan bijvoorbeeld bij gescheiden ouders.  

- Pg 90; OD 2.2: “In samenwerking met Opgroeien en ADV onderzoeken we of en hoe we 

actuele loongegevens uit Solid-datakluizen van burgers in de manuele 

alarmbelprocedure sociale toeslag kunnen integreren...” --> Wat is de timing van dit 

onderzoek? In hoeverre wordt er rekening gehouden met privacywetgeving bij het 

verzamelen van gegevens? 

 

Het onderzoek waarvan sprake loopt al een jaar en zal volgend jaar verder gezet 
worden. Momenteel worden de inkomensgerelateerde beslissingen in het Groeipakket 
genomen op basis van de officiële inkomensgegevens van de FOD Financiën 
(aanslagbiljet). Die gegevens zijn 2 jaar oud. Er bestaat een zgn. alarmbelprocedure 
voor gezinnen wiens inkomen buiten de controleperiode (jaarlijks in september) sterk 
gestegen of gedaald is. Om een afwijking te krijgen van de officiële inkomensgegevens 
moeten de gezinnen een aantal bewijsstukken aanleveren. Momenteel is dit op vraag 
van gezinnen en op basis van papieren stukken (vaak loonfiches of verklaringen van 
boekhouders), omdat andere stukken niet elektronisch beschikbaar zijn. SOLID is een 
technologie met beveiligde datakluizen waar gezinnen dit soort gegevens kunnen 
opslaan, waardoor een automatische alarmbel mogelijk kan gemaakt worden. Het 
Vlaams Datanutsbedrijf, dat de SOLID technologie mogelijk maakt, is in oprichting. 
Hiermee is er dus een belangrijke afhankelijkheid. De SOLID-technologie is net 
ontwikkeld om de privacy van de betrokkenen maximaal te garanderen, omdat zij zelf 
beslissen welke gegevens vrijgegeven kunnen worden, voor welke partijen en voor hoe 
lange tijd. 
 

- Pg 90; OD 2.3: “... Hiertoe zal een uitvoeringsbesluit worden opgemaakt dat de nadere 

regels voor de evaluatie uitwerkt. …" --> Wat is de timing van het uitwerken van dit 

besluit? Welke timing wordt voorzien voor de volledige evolutie naar 1 

uitbetalingsactor? Op welke manier zal voorzien worden dat de uitbetaling van het 

groeipakket niet in gedrag komt wanneer deze veranderingen worden doorgevoerd? 

 

Het decreet over de structuur van de uitbetaling van het Groeipakket vermeldt dat 
Opgroeien Regie (Kind en Gezin) na 4 jaar werking van de private uitbetalingsactoren 
de organisatie van de uitbetaling van toelagen in het kader van het gezinsbeleid zal 
evalueren. De Vlaamse Regering bepaalt de nadere regels betreffende de procedure 
voor de evaluatie, met minstens betrekking op de volgende criteria: de 
kostenefficiëntie van de werking, de werkingsvoorwaarden en de uitvoering van de 
taken. Het BVR is momenteel in opmaak.  
Voor het antwoord i.v.m. de evolutie naar 1 uitbetaler verwijzen we naar ons 
antwoord in de commissie welzijn dd. 25/10/2022. 
 

- Pg 91; OD 3.1: “... Op basis van deze inzichten zetten we in op gerichte verbetering van 

de loketfunctie en de geografische spreiding …" --> hoe ziet de geografische spreiding 

er concreet uit? Welk criteria zullen in acht worden genomen bij de analyse en 

optimalisatie? 

 

De geografische spreiding kan nu al gevolgd worden via de website van FONS, de 
publieke uitbetaler van het Groeipakket: Kantoren FONS en zitdagen Groeipakket | 
FONS. De analyse en de optimalisatie zullen bekeken worden vanuit het profiel van de 

https://www.fons.be/locaties
https://www.fons.be/locaties
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gezinnen die nu contact opnemen met de uitbetalers van het Groeipakket (type 
toeslagen die ze ontvangen, taalgebruik etc.) en de wijze waarop ze contact opnemen 
met hun uitbetaler (telefonisch, via elektronische weg, per brief, aan een loket) zodat 
aan elk gezin de meest optimale contactmogelijkheid kan aangeboden worden en de 
contactmogelijkheden ook het meest optimaal kunnen ingezet worden. 
 

- P90 Er wordt een proeftuin opgezet rond het “only-once”-principe waarbij er 

maximaal gebruik gemaakt wordt van bekende gegevens bij de inschaling van kinderen 

in het kader van toeslagen bij het Groeipakket. Wat zal de concrete invulling van deze 

proeftuin zijn? Wanneer zal deze starten en hoe lang zal het project lopen? Wanneer 

worden de resultaten verwacht?  

 

We zetten deze proeftuinen in het voorjaar 2023 op met een aantal bereidwillige 

evaluerende artsen/indicatiestellers om te onderzoeken onder welke voorwaarden de 

gemeenschappelijke beeldvorming via het ICF mogelijk wordt en om vervolgens te 

kijken of deze beeldvorming voldoende is voor een correcte inschatting in functie van 

de ondersteuningsnoden van de zorgtoeslag (Opgroeien) of de zorgzwaartebepaling 

van het PAB/persoonsvolgende financiering (VAPH).  

Ise geintegreerd gezinsbeleid 

Elke Sleurs: p97 Over het pilootproject ‘geïntegreerde prenatale zorgpaden’ in de 

eerstelijnszones Leuven, Zuidoost Hageland en Demerland. Kan de minister inhoudelijk dit 

project toelichten? Wat is de timing van de aanbevelingen?  

De aanbevelingen van het Kenniscentrum voor de Gezondheidszorg over de geïntegreerde 

pre- en postnatale zorg worden als uitgangspunt genomen voor een geïntegreerde 

samenwerking tussen eerste en tweede lijn. 

Voor het prenataal zorgtraject werden volgende acties uitgewerkt: 

- Contactschema in de zwangerschap met toewijzing van contacten aan huisarts, 
vroedvrouw en/of gynaecoloog bij laag-risico-zwangerschap 

- Afspraken over hoe dit zorgtraject gecommuniceerd wordt naar aanstaande ouders 
- Inhoudelijke uitwerking per contact van de zorg die gebracht dient te worden 

(anamnese, klinisch onderzoek, labo, voorbereiding op geboorte en ouderschap, 
echografie, persoonlijk prenataal advies, te plannen afspraken, …) 

- Overzicht van ‘red flags’ voor doorverwijzing van eerste naar tweede lijn en dit bij 
intake en in de loop van de zwangerschap 

- Uitwerking van psychosociale anamnese om de link te leggen tussen gezondheid en 
welzijn 

- Overzicht van de labo-onderzoeken per contact 
- Informatie die dient gegeven te worden aan aanstaande ouders in kader van prenatale 

screening 
- Overzicht van de thema’s die besproken dienen te worden bij de voorbereiding op 

geboorte en ouderschap 
- Flowchart rond vrouwelijke genitale verminking 

Voor het postnatale zorgtraject werden volgende acties uitgewerkt: 

- Inhoud prenatale voorbereiding op het postnatale traject 
- Ontslagcriteria uit het ziekenhuis voor moeder en pasgeborene 
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- Gezondheidsvoorlichting en opvoeding in het ziekenhuis, buiten het ziekenhuis en 
aandachtspunten voor overdracht naar extramurale zorg 

- Uitwerking van postnataal zorgtraject naar frequentie en inhoud   
- Criteria voor kwaliteitsvolle zorg bij groepspraktijken van vroedvrouwen en 

kraamzorgdiensten 
- Charter voor samenwerking 
- Inhoud klinisch onderzoek pasgeborene, gebruik van Stein Blues Scale,.. 

Meer informatie vind je op de website van het Expertisecentrum Kraamzorg De Bakermat. Het 

pre- en postnatale zorgtraject wordt nog verder op elkaar afgestemd. Er wordt nog werk 

gemaakt van aansluiten  de ontwikkelingen perinatale mentale gezondheid, implementeren 

van de tool Born in Belgium Professional, uitwerken van kwaliteitsindicatoren, verdere 

implementatie via AZ Diest.  

Het project wordt opgevolgd door het agentschap Opgroeien. Het project startte op 1 oktober 

2019 en loopt tot 30 september 2023. De aanbevelingen worden verwacht tegen eind 2023. 

 Om elk kind gelijke kansen te geven en gezondheidsongelijkheid aan te pakken, is het nodig 

om voor de zwangere een perinataal zorgtraject te voorzien waarbij er vanuit de 

gezondheidszorg verbindingen gelegd worden naar de geestelijke gezondheidszorg en de 

welzijnszorg. Zo kan de zwangere en haar gezin vroegtijdig en op maat ondersteund worden. 

 

Elke Sleurs: p98 In overleg met de federale overheid onderzoekt de Vlaamse overheid de 

mogelijkheid om de monitoring en opvolging van de verplichte poliovaccinatie te 

automatiseren. Hoe wordt dit nu gedaan?  

Huidige werkwijze: 

• Regeling rond verplichte poliovaccinatie valt onder de federale bevoegdheid. Volgens deze 

regeling moeten de ouders zelf (persoonlijk) attest aan de gemeente voorleggen. Ook het 

toezicht/handhaving van deze regeling, inclusief de registratie van het nakomen van deze 

vaccinatieplicht, is federaal geregeld. 

• De wettelijke verplichting tot persoonlijke afgifte van het polioattest bij de gemeente is een 
administratieve belasting. Zo moeten de artsen of de verpleegkundigen het attest afleveren 
aan de ouders die het op hun beurt binnen de gestelde tijd aan het gemeentehuis moeten 
bezorgen. Ouders verliezen echter frequent hun bewijs waardoor ze dit opnieuw opvragen 
bij hun vaccinator die dit dan nogmaals moet afprinten, handtekenen en aan de ouders 
bezorgen. De gemeentelijke administratie moet de binnengebrachte attesten verwerken en 
opslaan, en controleren of alle onder het KB ressorterende kinderen die gedomicilieerd zijn 
op hun grondgebied ingeënt zijn. Ze moeten nagaan wie er niet op tijd in orde is, met de 
ouders contact nemen om het attest alsnog op te vragen en ten slotte moet de burgemeester 
eventueel strafmaatregelen toepassen. 

 
Gewenste werkwijze:  

• Opgroeien wil gaan voor een digitalisering van de polioattestering. In een service naar de 
burger toe zouden de gemeenten de poliovaccinatiestatus van kinderen woonachtig in hun 
gemeente (en enkel en alleen deze gegevens) zelf kunnen consulteren in de Vlaamse 
vaccinatiedatabank (vaccinnet). De beoogde digitalisering genereert een aanzienlijke 
administratieve vereenvoudiging voor zowel burgers als gemeenten: zo moeten de burgers 
geen attest meer afleveren en moeten de gemeenten elk afzonderlijk geen register met 
polioattesten meer bijhouden. 

• Daarom belangrijk dat er snel een wetswijziging komt federaal. In Vlaanderen zijn we klaar 

om dit proces digitaal om te zetten.  
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Elke Sleurs: p100 Over het Afstammingscentrum. Geen informatie in de BBT 2023 gevonden. 

Op korte termijn vraagt het centrum twee dingen: 1) het opheffen van de 1ste graad (wijziging 

van het decreet) en 2) toegang krijgen tot het rijksregister. Op welke termijn zal de Vlaamse 

overheid dit kunnen realiseren?  

Er is de voorbije maanden met het Afstammingscentrum verder overleg geweest om de 

regelgeving rond beide thema’s aan te passen. Dit overleg heeft geresulteerd in concrete 

tekstvoorstellen. We bekijken op dit ogenblik hoe op korte termijn verdere stappen kunnen 

gezet worden.  

Katja Verheyen: p100 Er loopt een traject met de gemandateerde voorziening om binnen hun 

huidig mandaat maatschappelijke noodzaak, op een aanklampende manier aan de slag te gaan 

in verontrustende situaties met ongeboren kinderen. Wat houdt dit concreet in? Zal dit traject 

uitmonden in een structurele werking? Hoe wordt dit traject geëvalueerd?  

Dit traject maakt een integraal onderdeel uit van de strategische oefening Vroeg en Nabij.  

Koen Daniëls: p101 83% van de Vlaamse gemeenten heeft al een lokaal loket kinderopvang. 

Wat is de beweegreden van de overige 17% om dit niet uit te bouwen? Zullen er bijkomende 

acties komen om dit aantal op te krikken?  

Lokale besturen die op geen enkele intentie uiten om werk te maken van een lokaal loket, 

worden via de intersectorale medewerkers van het agentschap Opgroeien aangezet tot actie 

en ondersteund in de aanpak. Ik wil ook herbekijken of het in deze fase niet zinvol is om 

stappen te zetten in de richting van een eenvormige registratietool.  

Annabel Tavernier: p102 Vanaf 2023 gaat het nieuwe samenwerkingsverband Huis van het 
Kind Brussel van start. Tegen eind oktober diende het samenwerkingsverband zijn 
ondernemingsplan op te stellen. Werd dit ondernemingsplan goedgekeurd door de Vlaamse 
regering? Zal het samenwerkingsverband zoals gepland in januari 2023 kunnen starten? 

Het samenwerkingsverband Huis van het Kind, dat eerder op basis van de subsidieoproep 
werd geselecteerd en een subsidiebelofte heeft verkregen, heeft zijn ondernemingsplan 
ingediend op 31 oktober 2022. Het is nu aan Opgroeien om aan dit plan (inhoudelijke) 
goedkeuring te geven en een beslissing te nemen over de definitieve subsidietoekenning, 
tegen uiterlijk 30 november 2022. 

De nieuwe subsidieregeling treedt hoe dan ook in werking op 1 januari 2023. 

Koen Daniëls: p102 De voorrangsregels in de kinderopvang worden vereenvoudigd zodat 
werkende ouders, ouders die een inburgeringstraject op een opleiding volgen, effectief 
voorrang krijgen. Over welke vereenvoudiging gaat het concreet? Wat met de voorrangsregels 
voor andere doelgroepen als pleegzorg of broers en zussen? Wanneer zal de vereenvoudiging 
in de praktijk toegepast worden?  
 

Eén van de knelpunten bij de toepassing van de voorrangsregels is de complexiteit van de 
combinatie van kenmerken en het feit dat sommige kenmerken, zoals bijvoorbeeld laag 
inkomen, niet makkelijk vast te stellen zijn. Ik laat Opgroeien onderzoeken in welke mate er 
een parallel kan getrokken worden met de inkomensgrens bij de sociale toeslag in het kader 
van het Groeipakket. Er wijzigt voorlopig niets voor de voorrangsregels voor andere groepen.  

 

Koen Daniëls: p103 Begin 2023 worden de modules ruime openingsmomenten voor flexibele 
groepsopvang toegewezen. Eind 2022 wordt hiervoor een oproep gelanceerd. Is de oproep 



18 
 

reeds gelanceerd? Op hoeveel opvanginitiatieven wordt er gericht om hieraan deel te nemen? 
Wat is hiervoor het gealloceerde budget? 

De oproep was inderdaad initieel voorzien eind 2022. Maar gelet op de besliste investeringen 
(92 miljoen euro) willen we de oproep voor de flexibele opvang parallel laten verlopen met de 
oproep naar initiatieven om van Trap 1 naar Trap 2 te gaan. Op die manier kunnen ook de 
initiatieven die vandaag nog Trap 1 zijn, en straks kunnen overgaan naar Trap 2 meteen de 
mogelijkheid krijgen om ook flexibele opvang te organiseren.  

 

Koen Daniëls: p109 Er wordt een ‘Toegangspoort Informatiestromen Voor Opgroeien’ (TIVO) 
ontwikkeld door Opgroeien met gegevens van het Groeipakket zodat ook jeugdhulp- en 
kinderopvangactoren automatisch gegevens kunnen ontvangen. Wat is de voorziene timing 
om TIVO te ontwikkelen? Hoe zal de precieze werking eruitzien?  

De ‘Toegangspoort Informatiestromen Voor Opgroeien’ (TIVO) heeft als doel gegevens die 
momenteel via elektronische stromen worden aangeleverd in het kader van de uitbetaling 
Groeipakket (door middel van de toepassing Kring) tevens beschikbaar te maken voor andere 
diensten binnen het agentschap Opgroeien, bijvoorbeeld Jeugdhulp en Kinderopvang (niet de 
eigenlijke kinderopvangactoren). Door gebruik te maken van deze elektronische gegevens 
wordt vermeden dat de gegevens bij de burger zelf dienen te worden opgevraagd. Om dit doel 
te realiseren wordt momenteel op IT-vlak het nodige gedaan om de technische realisaties te 
voltrekken. Na het afronden van deze fase, voorzien eind maart 2023, dienen aansluitend de 
IT-toepassingen van de vermelde diensten gelinkt te worden met TIVO. Na de realisatie van de 
connectie tussen de IT-toepassingen en TIVO dienen de IT-toepassingen zodanig te worden 
aangepast opdat zij in staat zijn de aangeleverde elektronische gegevens te verwerken. Het is 
pas na deze stappen dat de medewerkers van deze diensten effectief gegevens zullen kunnen 
ophalen bij de authentieke bronnen via elektronische stromen. In dit kader dienen er uiteraard 
tussen Opgroeien en de authentieke bronnen machtigingen te worden opgesteld om deze 
gegevensuitwisselingen juridisch te onderbouwen. 

Koen Daniëls/Katja Verheyen: p110 graag een gedetailleerde uitsplitsing van het voorziene 
budget voor het geïntegreerde gezinsbeleid (kinderopvang, preventieve gezinsondersteuning, 
adoptie) 

Hierbij het overzicht voor deze drie sectoren: 

• Kinderopvang: 999.555 duizend euro; 

• PGO: 27.668 duizend euro (CKG’s en VK’s gingen intussen over naar jeugdhulp); 

• Adoptie: 3.623 duizend euro. 
 

 

PVDA 

Beleidsveld Opgroeien 

In het advies van de SERV op het ontwerp van programmadecreet stellen ze: “Het extra budget 
dat de Vlaamse Regering ontvangt via de dotatie ter financiering van de gezinsbijslagen (door 
de inflatie), wordt niet volledig ingezet voor het Groeipakket.”  

 
Hoeveel dotaties ontvangt de Vlaamse Regering via de dotatie ter financiering van de 
gezinsbijlagen door de inflatie? Met hoeveel zou het Groeipakket stijgen indien deze 
wel volledig zouden worden ingezet?  

Zie antwoord hoger. 
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VLAAMS BELANG 

Technische vragen begroting welzijn 2023 

1. Transversale, horizontale en overkoepelende strategische doelstellingen 

p19: “Om de opvolging van de kwaliteit van het aanbod, niet alleen in de kinderopvang maar 
ook breder, te verbeteren maken we werk van aangepaste personeelsplannen voor met name 
het agentschap Opgroeien en Zorginspectie.” 

• Welk budget zal er voorzien worden voor dit aangepast personeelsplan en hoe zal dit 

aangepast personeelsplan eruit zien? 

Zie antwoord hoger. 

p. 19: “Daarnaast onderzoeken we welke taakafbakening tussen inspectie en dossierbeheer een 
snel en alert ingrijpen op het terrein bevordert.” 

• Hoe zal dit onderzocht worden en binnen welke termijn?  

We bekijken dit ook in het kader van het herzien van de handhavingsprocedures. Samen 

met KPMG optimaliseren we die procedures. We kijken daarbij ook naar de termijnen. Het 

gaat er onder andere over hoe er sneller opvolgingsbezoeken kunnen gebracht worden, 

zodat er sneller kan opgevolgd en desnoods ingegrepen kan worden. Voor deze 

handhavingsprocedures willen we uiterlijk eind dit jaar een nieuw concept klaar hebben, 

zodat dit in het voorjaar van 2023 kan geïmplementeerd worden. 

p. 21: “In 2023 staat daarin het initiëren van een gemeenschappelijk registratiesysteem 
centraal.” 

• Welke middelen worden voorzien voor dit gemeenschappelijk registratiesysteem?  

 
Voor de opbouw van een gemeenschappelijk registratiesysteem zal een beroep gedaan 
worden op middelen van de Vlaamse Veerkracht. 

 

p. 70: “Het programma vroegdetectie en -interventie binnen de netwerken kinderen en jongeren 
wordt versterkt en het programma outreach naar de jeugdhulp wordt gecontinueerd.” 

• Waaruit bestaat deze versterking? Welke budgettaire impact heeft deze versterking?  

De versterking van het programma vroegdetectie en -interventie gebeurt door Zorg 
&Gezondheid. Programma outreach wordt gewoon gecontinueerd (maar wel geïndexeerd). 

 

4. Beleidsveld opgroeien 

ISE Jeugdhulp 

p. 76: “De manier waarop we OverKophuizen, Huizen van het Kind, 1 Gezin, 1Plan (1G1P) 
erkennen en subsidiëren…” 

• Welk budget wordt er in 2023 voorzien voor de OverKophuizen, Huizen van het Kind 

en 1 Gezin, 1 plan? Hoe is dit budget geëvolueerd ten aanzien van vorig jaar?  

In 2023 gaat er 28,3 mio euro naar 1G1P, inclusief VIA6 en index. Van 2022 naar 2023 komt er 

enkel de index bij. 
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In 2023 gaat er 1,8 mio euro naar Overkophuizen. Ten opzichte van 2022 komt er enkel index 

bij. 

In 2023 gaat er 2,696 mio euro naar Huizen van het Kind (HvK). Ten opzichte van 2022 komt er 

enkel index bij. 

Voor het vernieuwend aanbod gaat er in 2023 1,328 mio euro naar de HvK, ook daar komt er 

enkel de index bij naar 2023. 

p. 77: “We volgen de drie proefprojecten “de ideale wereld” verder op. De nadruk komt in 2023 
te liggen op een netwerkaanpak die focust op de ontwikkelingstrajecten van kinderen en 
jongeren die (dreigen te) blokkeren.” 

• Welke middelen worden voor deze proefprojecten voorzien?  

Elk proefproject kreeg 650.000 euro voor de periode september 2021 tot december 2023. De 

middelen komen uit de relanceprovisie.  

p. 77: “In totaal zullen we deze legislatuur een capaciteit van 150 plaatsen ‘veilig verblijf’ 
uitbouwen, waarvan we minstens een gedeeltelijke start voorzien in het voorjaar van 2023.” 

• Welk budget wordt er voorzien voor de uitbouw van veilig verblijf?  

De minister geeft aan de opvang van niet-begeleide minderjarige vluchtelingen te 
operationaliseren binnen de uitrol van veilig verblijf in Vlaanderen. Hoe gaat de minister dit 
doen en welke middelen worden hiervoor specifiek voorzien?  

Binnen de uitbouw van het aanbod veilig verblijf hebben we zes plaatsen toegekend aan Minor 
Ndako voor de specifieke doelgroep van niet-begeleide minderjarigen die als slachtoffer van 
mensenhandel nood hebben aan een sterkt gestructureerd en beveiligend aanbod. 

Die capaciteit, die de reguliere capaciteit voor niet-begeleide minderjarigen flankeert, is sedert 
2022 operationeel. De kostprijs bedraagt, aan de huidige index en rekening houdende met VIA-
6 ongeveer één miljoen euro. 

p. 79: “Daarnaast consolideren we de twee pilootprojecten die ouders en kinderen systemisch 
als gezin positioneren en benaderen. We bedden deze projecten in binnen de werking van de 
centra integrale gezinszorg (CIG).” 

• Welk budget wordt er voor deze twee pilootprojecten voorzien?  

Elk pilootproject krijgt op jaarbasis een subsidie van 100.000 euro. Deze middelen dienen 

ingezet worden om de samenwerking met actoren binnen de GGZ te versterken. 

ISE Groeipakket 

• Welk budget wordt er voorzien voor het Groeipakket van Oekraïense vluchtelingen? 

Hoeveel kinderen wilt men hiermee bereiken?  

Voor de extra kosten in het kader van Oekraïnecrisis is een extra budget ingeschreven van 30 
miljoen euro. Dit budget moet volstaan om de toeslagen te financieren die nu worden 
toegekend aan Oekraïense vluchtelingen (ca. 9.000 per maand de afgelopen maanden). 
Gezien de onzekerheden die er zijn, zullen de aantallen en bijhorend budget uiteraard van nabij 
worden opgevolgd in 2023. 

 

p. 89: “Voor de gezinnen waar een ouder overlijdt/overleden is vanaf 1/1/2019, en die dus recht 
hebben op het nieuwe basisbedrag en de halfwezentoeslag (en een eventuele sociale toeslag), 
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willen we de halfwezentoeslag verhogen van 50% van het basisbedrag naar 80% van het 
basisbedrag. Dit om het blijvende verlies van de overledene te compenseren.” 

• Welke budgettaire impact heeft deze beslissing?  

Voor deze maatregel is een budget voorzien van 10 miljoen euro (zie eerder). 
 

ISE Geïntegreerd gezinsbeleid 

p. 99: “We willen een ondersteuningsaanbod creëren voor de eerstelijnszones gericht op het 
voorkomen van gezondheids- en welzijnsproblemen bij kinderen die opgroeien in een gezin met 
meerdere kwetsbaarheidsfactoren.” 

• Uit welke aspecten zal dit ondersteuningsaanbod bestaan?  

• Welke middelen worden hiervoor voorzien?  

 
- De ondersteuningsvormen zijn vooral voldoende flexibel en gaan van intensieve 

procesbegeleiding tot intervisie, kennisuitwisseling, aanleren van methodieken/gebruik 
van data, vaardigheidstraining en procesbegeleiding om complexe 
samenwerkingsverbanden uit te bouwen, 

- De middelen zijn momenteel beschikbaar binnen Relance op projectlijn VV144 
‘Zorgzame buurten’. Deze middelen zullen echter overgeheveld worden naar projectlijn 
VV138 ‘Opvolging actieplan Mentaal Welzijn’, daar dit initiatief daar inhoudelijk 
thuishoort. 

p. 104: “Het actieplan moet uitmonden in een vernieuwd systeem voor interlandelijke adoptie 
dat kan ingaan vanaf september 2023.” 

• Welk budget wordt er vrijgemaakt voor dit vernieuwd systeem?  

- Dit vernieuwd systeem voor interlandelijke adoptie zal opgezet worden binnen de 
huidige beschikbare middelen. 

- In 2022 wordt nog eenmalig een beperkt budget vrijgemaakt om de interlandelijke 
adoptiediensten te ondersteunen bij de realisatie van hun fusie. 

- Afhankelijk van de resultaten van de werkgroepen (december 2022) kunnen er voor 
diverse aspecten nog eenmalige middelen ter ondersteuning worden ingezet. 

 

Open Vld  

Freya Saeys 

Beleidsveld welzijn 

p. 16 Transversale, Horizontale en overkoepelende strategische doeltellingen 

p.16 De kosten die ouders en jongeren betalen voor jeugdhulp wordt in kaart gebracht. 

Wanneer mogen we de resultaten verwachten ?  

 Het onderzoek loopt tot eind november. De aanbevelingen kunnen zolang het onderzoek 

lopende is nog niet gedeeld worden. Van zodra het rapport wordt vrijgegeven, zal bekeken 

worden welk de speerpunten zijn waarop wordt ingezet en welk  beleidstraject het meest 

geschikt is in functie van deze aanbevelingen. 

P. 75 Beleidsveld Opgroeien 
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p. 75 Jeugdhulp 

p.87 Er wordt voorzin in 15 miljoen euro uitbreidingsbeleid 2021 voor integrale jeugdhulp. Hoe 

zal de precieze verdeling eruit zien ? Hoeveel gaat naar de uitbreiding private beveiligende 

opvang ? Hoeveel plaatsen kunnen in die beveiligende opvang in de private sector op die 

manier gecreëerd worden?  

Onderstaande tabel bevat de verdeling van het uitbreidingsbeleid. Met het budget van 

8.325.000 miljoen euro – vermeerderd met bijkomende VIA-6-budget beogen we 9 

bijkomende units van 6 plaatsen veilig verblijf te realiseren. De effectieve opstart hiervan is 

voorzien in de loop van 2023; de effectieve opstartdata zijn afhankelijk van de voortgang van 

de infrastructuurwerken bij de initiatiefnemers. 

 

p. 75 Er worden indicatoren ontwikkeld om de kwaliteit te monitoren en verder werk te maken 

van intersectorale rapportage. Ik stel vast dat men vooral bereik, leeftijd, geslacht en regio wil 

documenteren en dit koppelen aan andere databanken om te kijken hoeveel kinderen en 

jongeren bij de verschillende diensten of voorzieningen gekend zijn.  Tegelijk bouwt men 

verder aan een vernieuwde rapportage (opgroeien.be) over alle gezinnen, kinderen en 

jongeren die opgroeien in Vlaanderen en Brussel. Hoe GDPR-matig is het om te werken aan 

een rapportage van alle gezinnen, kinderen en jongeren die opgroeien in  Vlaanderen en 

Brussel ? Wat is daarvan de finaliteit ? Ik lees dat men leeftijd, geslacht, regio wil 

documenteren en dit koppelen aan databanken om te kijken hoeveel jongeren worden bereikt 

bij de verschillende diensten of voorzieningen. Wat zegt dat over kwaliteit van de jeugdhulp ?  

Antwoord: Uit de evaluatie van het decreet integrale jeugdhulp uitgevoerd door het 

wetenschappelijk Steunpunt WVG blijkt dat het decreet alvast heeft bijdragen tot een 

verbeterde intersectorale samenwerking. Deze evaluatie hanteerde vooral kwalitatieve 

onderzoeksmethoden, waardoor de mate van intersectorale samenwerking niet becijferd kon 

worden. Om die reden werd de voorbije jaren al sterk ingezet om gegevens uit verschillende 

databanken uit verschillende sectoren in eerste instantie overzichtelijk te presenteren via de 

site www.jaarverslagjeugdhulp.be. 

http://www.jaarverslagjeugdhulp.be/
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Om tot een meer diepgaande analyse te komen over bereik en intersectorale samenwerking 

worden nu datasets, van in eerste instantie Opgroeien, VAPH en CAW aan elkaar gekoppeld. In 

latere instantie kunnen daar ook nog andere actoren bijkomen. Omwille van GDPR zal dit via 

een zogenaamde Trusted Third Party verlopen. Het wetenschappelijk Steunpunt WVG staat in 

voor de analyses van die gegevens. Daarnaast loopt er het longitudinaal onderzoek in de 

jeugdhulp, waarin onderzoekers van hetzelfde onderzoeksteam gebruik maken van gegevens 

afkomstig uit BinC en Insisto om een beter zicht te krijgen op intensieve 

hulpverleningstrajecten in de jeugdhulp  

p. 75 Het longitudinaal onderzoek jeugdhulp loopt ook in 2023 door. Wordt bij de bepaling van 

de indicatoren ook een indicator opgenomen mbt hoe het gaat met jongvolwassenen die de 

jeugdhulp hebben verlaten. 

Antwoord: Dat is inderdaad de bedoeling. De koppeling van gegevens van jongvolwassenen die 

de jeugdhulp hebben verlaten (gegevens Opgroeien en VAPH) met gegevens uit de databank 

van de Sociale Zekerheid is gebeurd. Het wetenschappelijk steunpunt is de data nu aan het 

analyseren. Publicatie van dat deelrapport wordt verwacht in het najaar van 2023. 

Het longitudinaal onderzoek zal in 2023 in het teken staan van de verdere analyse van 

trajecten van jongeren binnen de niet-rechtstreekse toegankelijke jeugdhulp met de focus op 

jonge kinderen. Betekent dit dat men vanaf nu jaar na jaar gaat nagaan wat er met zo’n jong 

kind gebeurt ? Hoe gaat men dat doen ? Louter aan de hand van de registraties bij evt. andere 

organisaties van jeugdhulpverlening (al dan niet rechtstreeks) ?  

Antwoord: Een eerste deelrapport over trajecten in de jeugdhulp (zoals het longitudinaal 

onderzoek nu heet) is reeds gepubliceerd. Na analyse werden, naast andere vragen over de 

trajecten, ook een aantal onderzoeksvragen opgemaakt, specifiek voor jonge kinderen;  

1.Welke zijn redenen van plaatsing en waarom is voor een voorziening Jeugdhulp Opgroeien 

dan wel voor pleegzorg gekozen?;  2.Wat is de finaliteit van de plaatsing? Welke modules 

worden ingezet? En (3) Op welke manier wordt met de ouders gewerkt?  

De onderzoeksvragen zullen beantwoord worden met een (voorlopig eenmalige) 

dossieranalyse, aangevuld met interviews met dossierverantwoordelijken om eventuele 

ontbrekende gegevens in het dossier aan te vullen. Om de dossiers te selecteren zal gebruik 

worden gemaakt van een clustersteekproeftrekking gecombineerd met een 

quotasteekproeftrekking. In eerste instantie zullen aselect voorzieningen (voorzieningen OBVJ 

en pleegzorgteams) worden getrokken. Vervolgens zullen dossiers van kinderen 0-2 jaar 

aselect worden getrokken waarbij de verhouding kinderen 0-2 jaar in een voorziening 

jeugdhulp opgroeien versus pleegzorg wordt gerespecteerd. De dossiers zullen worden 

geanalyseerd met behulp van een analyseschema.  

 p.76 Men gaat het financieringssysteem onderzoeken omdat men voor complexe problemen 

geen antwoord vindt en omdat het voor kinderen jongeren met minder complexe vragen 

steeds moeilijker wordt om toegang te krijgen tot de gezondheidszorg. Eigenlijk is dat zeggen 

dat integrale jeugdhulp faalt. Men wil een erkennings- en subsidiëringssysteem ontwikkelen 

op basis van financiële responsabilisering  dat sterker gericht is op outcome op vlak van 

kwaliteit, efficiëntie en innovatie. Wat is de stand van zaken daar ? Waar spiegelt men zich 

aan? Aan welke modellen ? Aan het buitenland ?   “We integreren in deze ontwikkelingen ook 
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verder het beleid voor kinderen en jongeren met een handicap en stemmen actief af met de 

ontwikkelingen in de GGZ. De manier waarop we OverKophuizen, Huizen van het Kind, 1G1P,… 

erkennen en subsidiëren zijn inspirerende en innoverende voorbeelden.” Wat moeten we ons 

daarbij voorstellen ?  

We stellen vast dat de huidige financieringssystemen samenwerking bemoeilijken, het 

opnemen van gedeelde verantwoordelijkheid te weinig stimuleren en weinig tot geen rekening 

houden met beoogde impact. 

 Binnen de uitbouw van een versterkt geïntegreerd gezins- en jeugdhulpbeleid willen we nog 

sterker de kaart van netwerken – lokaal en bovenlokaal – trekken. We beogen ook legistiek 

werk te leveren, geïnspireerd op de principes van doelregelgeving. We kunnen ons, voor wat 

de vergunnings-, erkennings- en financieringsbepalingen betreft laten inspireren op de 

netwerken van de geestelijke gezondheidszorg, op 1 gezin, 1 plan op de intersectorale 

zorgnetwerken, maar ook op buitenlandse praktijken zoals de wijze waarop de zorg in een 

aantal Nederlandse steden zoals Utrecht gefinancierd wordt.  

p.77 : Er zijn de afgelopen jaren een aantal nieuwe methodieken ontwikkeld : Signs of safety, 1 

Gezin 1 Plan, kindreflex. Werd al een evaluatie gemaakt van de werking daarvan ? Zoniet, is 

het niet wenselijk dat te doen om te kijken wat hun impact is vooraleer we ze als dragende 

elementen gaan gebruiken in een verder beleid ?  

In het voorjaar van 2022 werd een eerste onderzoek afgerond rond de implementatie van 

Signs of Safety binnen de werking van de Ondersteuningscentra en Sociale Diensten 

Jeugdrechtbank. De resultaten daarvan tonen alvast zij het provisoir belangrijke betekenisvolle 

uitkomsten aan. Eind 2022/begin 2023 start een vervolgonderzoek ter zake waar 

outcomefactoren een integraal onderdeel van vormen en waar de scope van het onderzoek 

zich verbreedt naar de partnerschappen met de contextbegeleidingsdiensten Signs of Safety.  

Wat 1G1P betreft, plannen we in 2023 een evaluatieonderzoek. 

p.78 We lezen dat de inzet van de capaciteit van de gemeenschapsinstellingen zal worden 

afgestemd op het aanbod “veilig verblijf” voor jongeren in zeer complexe 

opvoedingsomstandigheden. Betekent dit dat we ook in 2023 nog niet in de situatie zitten 

waarbij een deel van jongeren in een verontrustende opvoedingssituatie nog altijd zullen 

verblijven in de gemeenschapsinstellingen ? Als dat zo is, wanneer denkt men daaraan een 

einde te kunnen maken ? Wat is de reden dat dit zolang duurt ? 

Fase 2 van het decreet Jeugddelinquentie is inderdaad tijdelijk uitgesteld van 1 september 

2022 naar 1 maart 2023, net omwille van deze afstemming met het nieuwe aanbod Veilig 

Verblijf, dat een gesloten aanbod voor zeer problematische VOS-situaties realiseert. Deze 

randvoorwaarde werd in het decreet als essentieel aangehaald voor de doorstart van fase 2. 

(Art 89 decreet jeugddelinquentierecht: Onverminderd het tweede en derde lid, treedt dit 

decreet in werking op 1 september 2019. 

Voor de artikelen 25, § 8, derde, vierde en vijfde lid, 32, derde lid, 33, tweede lid en 34, § 1, 

derde lid, voor zover de vervangende reactie het toevertrouwen van de minderjarige 

delictpleger aan een afdeling binnen een gemeenschapsinstelling, ingericht voor minderjarigen 

die een reactie opgelegd krijgen met toepassing van dit decreet betreft, 26, 27, 35, 36, 37, met 
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uitzondering van 37, § 8, [1 38,]1 39, 84, 85 en 86, bepaalt de Vlaamse Regering de datum van 

inwerkingtreding nadat zij uitdrukkelijk heeft vastgesteld dat de nodige randvoorwaarden zijn 

gerealiseerd die toelaten dat deze artikelen kunnen uitgevoerd worden.  

  

Door omstandigheden die iedereen kent, de coronacrisis, de moeilijkheden in de bouw en de 

problemen in gans de sector rond personeelswerving, werd dit jaar besloten de start van deze 

fase 2 eenmalig op te schuiven naar 1 maart 2023. Op dat moment is het aanbod Veilig Verblijf 

voldoende stevig uitgebouwd om een ruim alternatief te kunnen bieden voor de afbouw van 

VOS-jongeren in de GI. Vanaf die datum zal er dus geen plaatsing van jongeren op basis van 

een VOS-vordering in een gemeenschapsinstelling meer mogelijk zijn, tenzij voor een time out. 

 p.78 Men bereidt de implementatie voor van de modules oriëntatie en begeleiding 3-6-9 

maanden. Wil dat zeggen dat men die in 2023 nog niet volledig zal gerealiseerd hebben ?  

Zoals hierboven aangehaald is het decretaal in voege gaan van de modules oriëntatie en 

begeleiding (fase2) korte tijd uitgesteld tot 1 maart 2023 in functie van een robuust 

uitgebouwd alternatief van Veilig Verblijf voor zeer problematische VOS-situaties. De 

gemeenschapsinstellingen experimenteren volop met alle forensische elementen van de 

vernieuwing, maar een effectieve afschaffing van de oude Everbergwet en opstart van fase 2 

van het decreet JDQ is vastgelegd op 1 maart 2023. 

p.78 Men bereidt met de minister van onderwijs tegen 1 september 2023 een definitieve 

oplossing uit voor het onderwijs in onze gemeenschappen. Wat houdt die definitieve oplossing 

in ? Zal dan elke jongere de studie waar hij mee bezig was voor zijn opname in de 

gemeenschapsinstelling kunnen verderzetten in de gemeenschapsinstelling ? Wordt aan online 

onderwijs gedacht ?  

Doelstelling van de transitie van het huisonderwijs in de GI naar een onderwijspartner met  

onderwijsbevoegdheid binnen de muren van een GI,  is het kunnen aanbieden van kwalitatief 

onderwijs met attesteringsbevoegdheid. Hierdoor kunnen de schooltrajecten van de jongere 

extern en intern de GI maximaal op elkaar afgestemd worden wat de slaagkansen van 

jongeren in dit belangrijke levensdomein substantieel moet verbeteren, en waardoor er voor 

deze jongeren geen leertijd verloren gaat. De minister van onderwijs is bevoegd voor de 

oplossing hieromtrent. 

p.79 Wanneer mogen we het regelgevend kader voor gezinshuizen verwachten ? Er wordt 

telkens weer gezegd dat men de uitbreiding naar oudere doelgroepen en naar meer 

langdurige, perspectiefbiedende trajecten onderzoekt. Wie onderzoekt dat ? Wanneer is dat 

onderzoek afgerond ? Wanneer gaat u dat regelgevend verankeren ?  

Het regelgevend kader wordt in het voorjaar 2023 verankerd. Daarbij bekijkt Opgroeien ook de 

mogelijkheid om de doelgroep ruimer in te schrijven. 

p.76 Eerst zegt men dat de residentiële jeugdhulp zegt grote werkdruk te ervaren en dat de 

VIA6-middelen daar deels soelaas kunnen voor bieden om vervolgens te zeggen dat een deel 

van de middelen kunnen gepoold worden in functie van het uitbouwen en versterken van een 

regionale samenwerking. Is dat niet contradictorisch ? Moeten de focus niet gaan naar handen 

op de werkvloer ? Wat is de verhouding middelen verlaging werkdruk en uitbouw regionale 

https://www.ejustice.just.fgov.be/cgi_loi/loi_a1.pl?language=nl&la=N&table_name=wet&cn=2019021520&&caller=list&N&fromtab=wet&tri=dd+AS+RANK&rech=1&numero=1&sql=(text+contains+(%27%27))#t
https://www.ejustice.just.fgov.be/cgi_loi/loi_a1.pl?language=nl&la=N&table_name=wet&cn=2019021520&&caller=list&N&fromtab=wet&tri=dd+AS+RANK&rech=1&numero=1&sql=(text+contains+(%27%27))#t
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samenwerking ? Is dit nog een nieuwe vorm van samenwerking ? Waarin wordt concreet 

geïnvesteerd als men het heeft over middelen poolen in functie van uitbouw en versterken van 

regionale samenwerking ?  

Het VIA-6-akkoord bevat ambitieuze doelstellingen, onder meer voor de 
jeugdhulpvoorzieningen. 

Een luik van het VIA-6-akkoord richt zich op koopkrachtversterking voor het personeel 
dat onder de paritaire comités 319 en 331 en de openbare besturen valt, door een 
loonsverhoging vanaf 1 maart 2021 met gemiddeld 4,5% voor medewerkers, met een 
minimum van 1,7%. 

Een tweede luik heeft betrekking op kwaliteitsbevordering en uitbreiding van de 
personeelskaders. Naast een aantal algemene maatregelen, zoals een verhoging van 
het gemiddelde aantal opleidingsdagen per voltijdse equivalent en het recht op drie 
weken aaneensluitende vakantie, ligt de klemtoon op het residentiële aanbod dat een 
grote werkdruk ervaart omwille van de toenemende complexiteit van de zorgvragen, 
de maatschappelijke verwachting ten aanzien van de geboden dienstverlening en de 
versterkte aandacht voor werkbaar werk. 

Budget koopkracht - 21.953.416,77 euro 

(De baremaverhoging in het kader van koopkrachtversterking bedraagt gemiddeld 
4,5%, maar varieert in realiteit van minimaal 1,7% tot maximaal 9,5%!) 

Budget kwaliteitsbevordering - 12.355.752,44 euro 

• Voor wat de maatregel kwaliteitsbevordering van de residentiële 
voorzieningen betreft, zijn we vertrokken van het extra personeel dat werd 
toekend (0,037 vte per residentiële plaats) aan de kost van de salarisschaal b1c 
en aan de geldende gemiddelde anciënniteit.  

• Voor de versterking van het mobiele en ambulante aanbod is dezelfde 
werkwijze toegepast (0,0029 vte per mobiele-ambulante module). 

In totaal gaat het hier over een extra personeelsinzet van 195 voltijdse equivalenten 
in het kader van de jeugdhulp.  

Totaal budget: 34.309.169,21 euro 

p.79 Men zegt één aanspreekpunt te willen realiseren bij verontrusting waarin de expertise 

van de ondersteuningscentra en de VK’s een plaats krijgen en vervolgens zegt men de 

positionering van beiden uitklaren. In de regeerverklaring was afgesproken om te komen tot 

één “instelling”. Wat is de finaliteit : 1 instelling of het behoud van beide instellingen ?  

Dit punt wordt verder opgenomen in het traject Vroeg en Nabij. Finaliteit daarbij blijft om de 

expertise van beide gemandateerde voorzieningen te verankeren naar één duidelijke punt 

binnen het landschap. 

p.82 Voor jongvolwassenen focust men op het domein Wonen en op het algemeen 

welzijnswerk. Er zijn 12 pilootregio’s die concrete acties uitrollen om jongerenthuisloosheid te 

voorkomen en te beëindigen, men zet ook in op Housing First for Youth en vroegdectectie van 

jongerenthuisloosheid via lerende netwerken. Wat is hier de rol van OCMW’s ? 
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We stimuleren en ondersteunen de jeugdhulpvoorzieningen en andere lokale partners om in 

partnerschap met de OCMW’s een beleid uit te rollen dat onderbescherming van 

jongvolwassenen aanpakt, gebaseerd op FAQ geformuleerd op de website van de POD MI. 

p.82 Men creëert nieuwe mogelijkheden voor de opvang van niet-begeleide minderjarige 

vluchtelingen binnen de uitrol van veilig verblijf in Vlaanderen. Over hoeveel plaatsen gaat dat 

en wat is de timing ?  

Binnen de uitbouw van het aanbod veilig verblijf hebben we zes plaatsen toegekend aan Minor 
Ndako voor de specifieke doelgroep van niet-begeleide minderjarigen die als slachtoffer van 
mensenhandel nood hebben aan een sterkt gestructureerd en beveiligend aanbod. Die 
capaciteit, die de reguliere capaciteit voor niet-begeleide minderjarigen flankeert, is sedert 
begin 2022 operationeel. De kostprijs bedraagt, aan de huidige index en rekening houdende met 
VIA-6 ongeveer een miljoen euro. 

p. 88 Groeipakket 

Gaat men ervan uit dat gezinnen uit Oekraïne wegtrekken uit ons land aangezien we een 

daling van 18,5 miljoen euro inschrijven ?  

De daling van het toegekende budget heeft niet zozeer te maken met het wegtrekken van 
Oekraïense vluchtelingen, maar wel met het feit dat de aantallen vluchtelingen in 2022 
aanzienlijk werden overschat met een significante onderbenutting van het budget tot gevolg. 
Bij de opmaak van de begroting 2023 werd rekening gehouden met deze onderbenutting, en 
werd het budget op een realistischer niveau ingeschat.  

p. 88 Naar welke gediagnosticeerde problematieken wil men de vereenvoudigde procedure 

uitbreiden in het kader van de zorgtoeslag en op hoeveel kinderen heeft dat dan betrekking ? 

Wat is de ervaring tot op vandaag met de vereenvoudigde procedure ? Wat is vandaag de 

gemiddelde doorlooptijd van een dossier bij een aanvraag van een zorgdossier ?  

Wat de uitbreiding van de clusterprocedure betreft, zal in het eerste kwartaal van 2023 

onderzocht worden voor welke diagnoses dit kan worden ingezet. Daarbij ligt de focus in de 

eerste plaats op de diagnoses neuromusculaire aandoeningen, coördinatie-

ontwikkelingsstoornis (DCD), Schisis, prematuriteit, trisomie 21. Het proces om tot een 

clusterprocedure te komen voor deze diagnoses dient grondig te verlopen met betrokkenheid 

van de medische sector. 

De ervaring met de clusterprocedure is positief, ze biedt een eenduidige en snelle manier van 

werken en is op die manier ook transparant voor de gezinnen.  

De doorlooptijden voor de behandeling van een aanvraag voor zorgtoeslag staat gepubliceerd 

op de website van het groeipakket. Door de aanzienlijke achterstand, is er sinds 1 oktober 

gekozen voor een retrograde aanpak en worden de meest recente, volledige aanvragen als 

eerste behandeld en daar zijn de doorlooptijden dus veel korter.    

p. 89 Vlaanderen beoogt een rechtstreekse digitale communicatie met de burger via Mijn 

Burgerprofiel om nuttige informatie en overzichten te ontsluiten over het Groeipakket. Dat is 

zeker een interessant instrument, maar tegelijk ook ontoegankelijk voor heel veel gezinnen die 

niet zo digitaal zijn aangelegd. Hoeveel gezinnen vreest men met deze digitalisering niet te 

bereiken ?  

https://www.groeipakket.be/faq/aanvragen/hoelang-duurt-het-voor-een-aanvraag-zorgtoeslag-behandeld-wordt
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De rechtstreekse digitale communicatie via Mijn Burgerprofiel is er op gericht om voor 

gezinnen een zo uniform mogelijk digitaal communicatiekanaal te gebruiken in samenhang 

met andere Vlaamse digitaliseringsinitiatieven. Uit onderzoek blijkt dat tot 40% van de 

gezinnen deze digitale communicatie niet (ten volle) (kan) benut(ten). Daarom blijven de 

overige contactmogelijkheden voor gezinnen intact overeind waarbij de telefonische 

contactmogelijkheden en de fysieke loketten veruit de belangrijkste zijn. 

p.91 We lezen dat het opzet blijft om uitbetalers van het Groeipakket en de Huizen van het 

Kind dichter bij elkaar te brengen. Wat is vandaag het aantal zitdagen ? In hoeveel Huizen van 

het Kind zijn er zitdagen ? Hoeveel mensen zien de uitbetalers in de Huizen van het Kind ? 

Afspraken hierover worden tussen de Huizen van het Kind en de uitbetalingsactoren gemaakt. 

We moeten dit navragen. 

p.91 “We bekijken hoe we de samenwerking met scholen en kinderopvanginitiatieven kunnen 

uitbouwen om de bij hen ingeschreven gezinnen die buiten Vlaanderen wonen, beter en 

gerichter kunnen informeren over hun rechten in het kader van het Groeipakket”. Wat wordt 

daarmee bedoeld ?  

Een aantal toeslagen binnen het Groeipakket zijn ook van toepassing voor gezinnen die niet in 

Vlaanderen wonen, maar van wie de kinderen wel gebruik maken van door Vlaanderen 

erkende of vergunde voorzieningen binnen het onderwijsveld en de kinderopvang, met name 

de participatietoeslagen schooltoeslag en kinderopvangtoeslag. De beoogde samenwerking is 

bedoeld om deze gezinnen nog beter te informeren over deze participatietoeslagen, ook al 

hebben ze geen recht op de gezinsbijslagen. 

p.88 De intentie wordt geuit om in nauwe afstemming tussen VAPH, Opgroeien, MDT’s en 

stakeholders in te zetten op het only once principe voor de inschaling van kinderen door 

maximaal gebruik te maken van al bekende gegevens. Men evolueert naar een gedeelde 

opdracht tussen evaluerende artsen Zorgtoeslag en de MDT’s. Zou men niet beter afspreken 

dat voor kinderen die gekend zijn bij een MDT of waarvan de MDT een inschaling doet, dat 

MDT ook de inschaling doet voor de zorgtoeslag ?  

Bij de inkanteling van de zorgtoeslag bij Opgroeien is de piste regelgevend vastgelegd dat 

MDT’s de inschaling kunnen doen voor de zorgtoeslag. Deze piste heeft echter op veel 

weerstand gebotst (MDT’s zijn niet vertrouwd met de medisch-sociale schaal, ontbreken van 

nodige tijd en (financiële) middelen, deontologische bezwaren,…) waardoor er gezocht is naar 

een alternatieve piste die wel haalbaar is. Vandaar het evolueren naar een gedeelde opdracht, 

zodat MDT’s de informatie die ze verzameld hebben voor hun onderzoek van het kind kan 

gedeeld worden met artsen zorgtoeslag, zodat er een inschaling kan gebeuren voor de 

zorgtoeslag zonder dat de ouders nog eens dezelfde informatie moeten bezorgen. 

p.92 Er wordt verwezen naar de 1/3-2/3 regeling voor kinderen die materiële bescherming 

krijgen van de overheid. Is het niet raadzaam voor dezelfde groep hetzelfde te doen voor de 

schooltoeslag gelet op de mogelijke misbruiken (betalen mensenhandelaars, ouders 

financieren om naar hier te komen in het kader van gezinshereniging). We lezen in de krant 

dat voorzieningen trouwens zeggen dat zijzelf de schoolkosten op zich nemen. Nemen alle 
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voorzieningen die schoolkosten op zich of is dat afhankelijk van het beleid van een 

voorziening? 

De verschillende agentschappen (Opgroeien, VAPH, Fedasil) hanteren wat kosten van/voor de 
gebruiker betreft een eigen systeem. 

Zie ook ons gedetailleerd antwoord in de commissie welzijn dd. 8/11/2022. 

p.93 Bij Fons zien we dat de eigen ontvangsten die bestaan uit terugvorderingen mbt teveel 

uitbetaalde gezinstoelagen stijgen van 2 miljoen naar 8 miljoen. Hoe is dat te verklaren ? LEO _  

In het verleden werd het niveau van de terugvorderingen te laag ingeschat (vb. voor 2021: 

2.924 keuro geraamd en 15.860 keuro gerealiseerd). De terugvorderingen hebben betrekking 

op regularisaties van het verleden, en werden in 2023 geraamd op een veel realistischer 

niveau (rekening houdende met de verwachte regularisaties die zullen worden uitgevoerd). De 

toename van deze ontvangsten hebben geen impact op het ESR-vorderingensaldo. 

p.99 Geïntegreerd gezinsbeleid 

p.99 Er is sprake van het gezinstrajecten waarbij gezinnen worden opgevolgd startend van 

voor de geboorte aansluitend op de evoluties in de pre- en postnatale zorg. Kan dat toegelicht 

worden ? Wie gaat die gezinstrajecten uittekenen ? Wie volgt dat traject op ? Daarnaast wil 

men nog een ondersteuningsaanbod voor de eerstelijnszones gericht op het voorkomen van 

gezondheids- en welzijnsproblemen bij kinderen die opgroeien in een gezin met meerdere 

kwetsbaarheidsfactoren. Hoe verhoudt zich dat allemaal tot elkaar ? en kan dat niet 

gecentraliseerd worden in het Sociaal Huis ? Hoe gaan die gezinnen en kinderen worden 

gedetecteerd ?  

In de perinatale zorg wordt er werk gemaakt van geïntegreerde zorg waarbij de medische zorg 

gekoppeld wordt met de zorg uit welzijn en geestelijke gezondheidszorg. Hierbij wordt de 

verbinding gelegd naar de eerstelijnszones. De digitale tool ‘Born in Belgium Professionals’ 

wordt geïmplementeerd via vroedvrouwen, huisartsen en gynaecologen met een 

psychosociale anamnese vroeg in de zwangerschap en zorgpaden op maat bij 

kwetsbaarheden. Trajectopvolging gebeurt in overleg met de aanstaande zwangere, haar 

partner en alle betrokken zorgverleners.  

Het voorstel van project rond een ondersteuningsaanbod voor de eerstelijnszones gericht op 

de uitbouw en uitrol van een populatiegerichte benadering van (het voorkomen van) 

Vroegkinderlijke Negatieve Ervaringen of traumatisering (ACE’s) heeft als ambitie: 

1. bewustzijn van oorzaken, gevolgen en mogelijke interventies omtrent Vroegkinderlijke 

Negatieve Ervaringen en traumatisering bij betrokken actoren vanuit welzijn, zorg en 

lokale besturen te vergroten, 

2. binnen de Eerstelijnszones vaardigheden te ontwikkelen om bewustzijn inzake 
Vroegkinderlijke Negatieve Ervaringen en traumatisering in te zetten in de eigen hulp-, 
dienst- en zorgverlening en zo optimaal scharniermomenten te benutten, 

3. levensloopbenadering uit te bouwen met de partners in zorg, welzijn en lokale 
besturen binnen de Eerstelijnszone, 

4. aanpak rond populatiemanagement met betrekking tot dit onderwerp te verstevigen 
in de Eerstelijnszone en onderbouwen met data/tools, 
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5. levensloopbenadering te vertalen in concrete samenwerkingsafspraken/zorgpaden 
binnen de Eerstelijnszone; 

Dit project zal dus ruimer zijn dan de geïntegreerde perinatale zorgtrajecten maar kan dit 
verder ondersteunen. Hoe het ondersteuningsaanbod rond ACE’s vorm krijgt, zal verder 
uitgewerkt worden.  

p. 100 In 2023 worden de lokale perinatale zorgtrajecten geïmplementeerd met verbindingen 

naar geestelijke gezondheidszorg en welzijnszorg. Er wordt verwezen naar het pilootproject 

waarbij in de eerstelijnszones in Leuven, Zuid-Oost Hageland en Demerland met alle actoren 

een gedragen geïntegreerd prenataal zorgpas wordt uitgetekend en uitgetest en dat tot 

aanbevelingen zal leiden voor een uitrol in Vlaanderen. Betekent dit dat we nu een model-

zorgpad hebben ? Wanneer zal dat uitgerold worden in heel Vlaanderen ? Wat is de kostprijs 

daarvan ? Kan de minister toelichting geven bij dat Zorgpad ? Hoe ziet een “lokaal” perinataal 

zorgtraject eruit ? Wat is geografisch “lokaal” ?  Wie neemt daar de lead  

Het geïntegreerd zorgtraject in de genoemde eerstelijnszones is een goede praktijk en 

gebaseerd op de aanbevelingen van het Kenniscentrum voor de Gezondheidszorg.  

 Hierbij worden er afspraken gemaakt rond het medisch traject. Maar ook voor psychosociale 

kwetsbaarheden wordt er een zorgaanbod voorzien. Zo wordt de zwangere en haar partner 

holistisch benaderd en ondersteund. Voor de inhoud van het zorgtraject verwijs ik naar het 

antwoord op de vraag van Elke Sleurs. Dit praktijkvoorbeeld kan inspiratie geven voor andere 

ziekenhuizen en eerstelijnszones die willen werk maken van geïntegreerde perinatale zorg. De 

lessons learned en aanpak kunnen gebruikt worden om een eigen aanbod uit te werken. Het 

project startte op 1 oktober 2019 en loopt tot 30 september 2023. De aanbevelingen worden 

verwacht tegen eind 2023. 

Dit project wordt gecoördineerd door het expertisecentrum kraamzorg en opgevolgd door 

Opgroeien maar in andere projecten gebeurt dit soms door andere partners zoals actoren uit 

ziekenhuizen, sociaal huizen, perinatale netwerken, ...  

p.100 Er wordt met de federale overheid onderzocht om in een aantal gevangenissen een 

structureel aanbod preventieve ondersteuning aan te bieden voor aanstaande en jonge 

moeders die met hun kind in de gevangenis verblijven. Hoe ziet men dit concreet ? Hoe wil 

men zorgen voor continuïteit eens men de gevangenis heeft verlaten ?  

Kinderen verlaten de gevangenis ten laatste op de leeftijd van drie jaar. Op dat ogenblik wordt 

hun dossier binnen de geldende afspraken overgemaakt aan het CLB. Binnen dezelfde 

afspraken kan mits toestemming van de ouder(s) een overdrachtgesprek plaats vinden tussen 

het lokale teamlid van Kind en Gezin dat het kind en de moeder in de gevangenis opvolgde en 

het CLB dat de opvolging van het kind zal opnemen. Tegelijk wordt ook het lokale team Kind en 

Gezin, actief in de woonplaats waar het kind zal verblijven, op de hoogte gebracht van de 

“inwijking” van het kind. 

p.101 In overleg met de federale overheid onderzoekt men de mogelijkheid om de monitoring 

en opvolging van de verplichte poliovaccinatie te automatiseren. Betekent dit dat ouders het 

document dat Kind en Gezin aflevert als bewijs dat hun kind tegen polio gevaccineerd is niet 

meer moeten binnenbrengen in de gemeente, maar dat dit document automatisch 

elektronisch door de consultatiebureaus wordt overgemaakt aan de lokale overheid ? Welke 
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inspanningen gebeuren er om toch nog tot vaccinatie aan te zetten als ouders dit document 

niet afleveren bij de gemeente (omdat hun kind niet gevaccineerd is) ?  

• Zie antwoord hoger.  

p.101 De Huizen van het Kind worden verder uitgebouwd. Lokale overheden hebben 
geïnvesteerd in de lokale loketten kinderopvang, vaak met eigen investeringen. Nu wil men die 
situeren in het Huis van het Kind. Hoe staat de minister tegenover de integratie van het Huis 
van het Kind beter integreren in het Sociaal Huis waar gezinnen vaak al komen voor andere 
problemen ? In hoeveel gemeenten is er vandaag nog geen Huis van het Kind ?  
 

De integratie van lokale loketten in de Huizen van het Kind is een beweging die van meet af 
aan werd aangegeven. Nauwe samenwerking tussen het Lokaal Loket Kinderopvang en het 
Huis van het Kind is immers een subsidievoorwaarde. 

Het Huis van het Kind is een belangrijke lokale actor in het kader van het lokaal sociaal beleid. 
Hoe zich dat concreet vertaalt in de verhouding tussen het Huis van het Kind en het Sociaal 
Huis is voor mij een lokale keuze. Het lokaal bestuur en de lokale partners moeten daarover in 
dialoog gaan en samen beslissen hoe ze zich organiseren. 

Er zijn momenteel nog slechts 6 gemeenten zonder Huis van het Kind: 

Herstappe (faciliteitengemeente) 

Kampenhout 

Linkebeek (faciliteitengemeente) 

Lochristi 

Sint-Genesius-Rode (faciliteitengemeente) 

Steenokkerzeel 

 

p.102 Wat betreft de gezinsopvang is de gelijkschakeling van trap 2B en 2A een belangrijke en 

noodzakelijke stap. De basissubsidie T1 wordt opgetrokken, initiatieven in trap 0 kunnen de 

overstap maken om de basissubsidie aan te vragen en 3.000 plaatsen in trap 1 kunnen de 

overstap maken naar TA. Hoe gaat men bepalen welke 3.000 plaatsen in trap 1 de overstap 

gaan kunnen maken naar trap 2A ? Hoeveel plaatsen zijn er momenteel in trap 0 en in trap 1. 

Wat met de initiatieven in trap 1 (inclusief de initiatieven die van T0 naar T1 zijn gegaan) die de 

overstap willen maken maar buiten deze 3.000 plaatsen vallen ? Zitten we dan terug in een 

meerjarenkader ?  

We gaan voor de begroting 2023 uit van 7.206 plaatsen groepsopvang en 1.060 plaatsen 

gezinsopvang zonder subsidie (trap 0). 

Daarnaast gaan we uit van 21.560 plaatsen groepsopvang en 1.352 plaatsen gezinsopvang met 

enkel de basissubsidie (trap 1).  

De verdelings- en toewijzingscriteria voor de 3000 plaatsen die zullen kunnen omschakelen 

van T1 naar T2 moeten nog vastgelegd worden.  
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Met deze ronde willen we alleszins ook in kaart brengen hoeveel plaatsen willen omschakelen 

naar trap 2, zodat we dit ook kunnen meenemen in voorstellen voor de verdere versterking 

van de sector in de komende jaren.  

Maurits Vande Reyde 

p.103 Interlandelijke adoptie :   

Wat is de stand van zaken van de uitvoering van de beslissing van de Vlaamse regering: 

-mbt de screening van de adoptiekanalen : wat is de stand van zaken van de screening van de 

adoptiekanalen ? wat is de precieze timing ? Men moet blijkbaar nog de het beslissingskader 

voor een risicoanalyse van het land van herkomst maken. Wanneer komt dat ? Er wordt daar 

de koppeling gemaakt met het Kinderrechtenverdrag en het recht op afstammingsinformatie. 

Wat betekent dat concreet ?  

De screening van de herkomstlanden loopt op dit moment. De medewerkers van VCA zijn 
bezig met ronde 1 van 4 screeningsrondes (5 landen per ronde, met in totaal 20 landen). De 
screening gebeurt a.d.h.v. het beslissingskader dat werd opgemaakt in samenwerking met 
internationale experten (International Social Services, Child Identity Protection en UNICEF), 
alsook de met desbetreffende Centrale Autoriteiten, adoptiediensten en de Federale Centrale 
Autoriteit. 

Vervolgens worden de resultaten ter validatie aan de stakeholders voorgelegd (geadopteerden 
en onze interlandelijke adoptiediensten). 

Tijdens de assessment wordt het belang van het kind doorheen de hele adoptieprocedure, 
inclusief het recht op afstammingsinformatie getoetst. Concreet betekent dit dat elke stap 
doorheen de procedure voldoende helder dient te zijn, met telkens het hoger belang van het 
kind voorop. Elk geadopteerd kind moet daarnaast ook toegang hebben tot alle voor hem/haar 
relevante afstammingsinformatie: info over hun oorsprong en mogelijkheden tot een 
zoektocht naar familie. Als het land hier niet veel openheid rond toont of de regelgeving 
bepaalde restricties kent rond het recht van de geadopteerde en het delen van info, dan is dit 
een belangrijk discussiepunt met betrekking tot de beoordeling van de samenwerking.  

Tegen het einde van het jaar verwacht VCA de eerste landen af te ronden. Op dat moment zal 
duidelijk moeten zijn met welke landen er al dan niet nog zal worden samengewerkt of waar er 
nog een plaatsbezoek zal dienen te gebeuren. Bij zo’n plaatsbezoek in de herkomstlanden 
kunnen er verdere onduidelijkheden besproken worden.  

-Er wordt gewerkt aan het aflijnen van de verantwoordelijkheid van de eengemaakte 

adoptiedienst en de Vlaamse overheid. Inmiddels is de fusie van de bestaande 

adoptiediensten uitgesteld in afwachting van die concrete taakomschrijving. Wanneer mogen 

we die verwachten ?   

De erkenning naar slechts één dienst voor interlandelijke adoptie is uitgesteld naar 1 juli 2023, 
gewijzigd bij BVR van 09/09/2022. Intussen bekijkt VCA in overleg met de interlandelijke 
adoptiediensten hoe de toekomstige taakverdeling eruit zal zien. De opdracht van de 
adoptiedienst zal sterk gefocust zijn op de begeleiding van de kandidaat-adoptanten en de 
nazorg voor alle betrokkenen. In de herkomstlanden zullen VCA en de adoptiedienst zoeken 
naar complementariteit d.m.v. duidelijke samenwerkingsafspraken. 

-Wat is de stand van zaken van een uniforme voorbereiding voor pleegouders en 

adoptieouders ?  
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De werkgroep die bezig is met het verbinden van pleegzorg en adoptie is op dit moment bezig 
met het finaliseren van de beleidsvoorstellen. Deze voorstellen hebben betrekking op het 
verbinden van het voortraject (informeren/voorbereiden, screenen en matchen) bij de 
sectoren adoptie en pleegzorg. Deze beleidsvoorstellen zullen afgewerkt zijn tegen het einde 
van 2022. 

-Is er al duidelijkheid wat men zal doen met de accreditaties van de adoptiediensten bij de 

landen van oorsprong ? Worden die overgenomen door het Vlaams Centrum voor Adoptie of 

door de eengemaakte adoptiedienst ? Hoe staan de landen van oorsprong tov de eventuele  

overname van de accreditaties ?  

Alle landen werden geïnformeerd over de nakende fusie en de mogelijke impact voor een 
toekomstige accreditatie. 

Deze communicatie werd afgestemd samen met de interlandelijke adoptiediensten. 

Het VCA kreeg nog niet van elk land een respons, maar hield wel rekening bij de volgorde van 
de screening met de huidige termijnen van de accreditaties per land. In de toekomstige 
werking beoogt VCA een maximale rechtstreekse samenwerking. Bij de beslissing tot 
verderzetting in een bepaald herkomstland zullen er bilaterale afspraken gemaakt worden in 
de vorm van een Memorandum of Understanding waarbij telkens ook de rol van de 
adoptiedienst wordt omschreven – deze zal land per land kunnen verschillen – en er ook 
gekeken wordt of een accreditatie verder noodzakelijk is. Waar nodig zullen 
overgangsbepalingen getroffen worden om goede samenwerkingen niet in het gedrang te 
brengen. 

-Hoe wordt omgegaan met de instroom van kandidaat-adoptanten tijdens deze 

overgangsperiode ?  

Er is steeds gecommuniceerd dat de hele adoptieprocedure blijft lopen zoals voorheen. Er zijn 
bijgevolg op dit moment nog geen specifieke veranderingen doorgevoerd. Ook omdat er nog 
geen enkele beslissing genomen is. 

Freya Saeys 

p.105 Wat betreft de opleiding kinderopvang stellen we vast dat er onvoldoende plaats is in de 

Centra voor  Volwassenenonderwijs om de kinderbegeleiders die tegen 1 april 2026 een 

kwalificatie moeten hebben. Het werkveld meldt ons dat de flessenhals zit bij onderwijs. Hoe 

zal hieraan verholpen worden ? Hoeveel kinderbegeleiders zonder de nodige kwalificaties 

zitten in een opleidingstraject ? Hoeveel kinderbegeleiders hebben aangekondigd dat ze zullen 

stoppen en dus niet in zo’n opleidingstraject zullen stappen ? Hoe wil men zij-instromer 

toeleiden naar een opleiding kinderbegeleider ?  

- De overgangsperiode loopt tot 1 april 2024. De datum van 1 april 2026 stond in BVR tot 

wijziging van BVR Vergunning, principieel goedgekeurd op 18.02.2022, maar dat ontwerp 

wijzigingsbesluit is ‘on hold’ gezet wegens de crisis in de kinderopvang en het vooruitzicht op 

aan te passen regelgeving in kader van het Actieplan KO. 

Voor de andere aspecten van deze vraag verwijzen we naar het antwoord op SV 102. 

 

Het werkveld meldt ons dat de flessenhals zit bij onderwijs. Hoe zal hieraan verholpen worden 

? 
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Het is ons niet helemaal duidelijk waar dit precies over gaat. Wellicht over het aantal 

opleidingsplaatsen bij CVO of Syntra. Vandaag beschikken we niet over deze gegevens, 

organisatoren moeten hierover niet systematisch rapporteren (administratieve lasten 

beperken). 

 

Hoeveel kinderbegeleiders zonder de nodige kwalificaties zitten in een opleidingstraject ? 

Uit de jaarlijkse cijfers over niet-gekwalificeerden (rapportage van de sector zelf per 1 jan 

2022)  blijken er 900 kinderbegeleiders in groepsopvang en 525 in gezinsopvang nog niet 

gekwalificeerd. 994 van de groepsopvang en 377 in gezinsopvang zitten in een kwalificerend 

traject. Deze kunnen kiezen voor ofwel een opleiding ofwel een EVC assessment. Meer 

detailgegevens hebben we vandaag niet.  

Hoeveel kinderbegeleiders hebben aangekondigd dat ze zullen stoppen en dus niet in zo’n 

opleidingstraject zullen stappen ?  

Hierover hebben we enkel gegevens wat betreft aangesloten onthaalouders via de pools 

gezinsopvang: 74 onthaalouders gaven einde 2021 aan te zullen stoppen voor 2024. De reden 

van stoppen zijn hierbij niet vermeld.  

Hoe wil men zij-instromer toeleiden naar een opleiding kinderbegeleider ? 

Dit is in eerste instantie de verantwoordelijkheid van elke organisator en kinderbegeleider in 

kwestie. De wegen naar opleiding zijn vermeld op de website van Kind en Gezin: 

Kwalificatievereisten en opleiding | Kind en Gezin. 

 

p.105 Men wil inzetten op een diverser beroepenveld, ruimer dan enkel de functies van 

kinderbegeleider en verantwoordelijke. Welke andere functies ziet men dan nog ? En zullen  

die functies worden ingezet ? Wat betekent dat voor kleine kinderdagverblijven ? Want een 

diverser beroepenveld impliceert enige schaalgrootte.   

Hierover loopt overleg met de KO sector. In dat verband wordt onder meer overlegd over een 

HBO5 kinderbegeleider. 

Tevens zijn er sedert 2022 kwaliteitsondersteuners op bachelorniveau op de werkvloer aan de 

slag (uitvoering VIA6). Voor de kleinste opvang gebeurt door het ondersteuningsnetwerk of de 

pools gezinsopvang.  

p.105 Het is zeer positief dat men werkt aan de mogelijkheden om eerder ondersteunende 

functies in te zetten. Hoeveel budget wordt daarvoor uitgetrokken ? Wie zal daar recht op 

hebben ? Wat is de timing ?  

We bekijken de inzet van logistieke ondersteuners. Een specifiek budget is daar vooralsnog 

niet voor voorzien. 

 

Vandaag is er geen specifiek apart budget noch wettelijke verplichting, maar elke organisator 

kan dit reeds doen binnen zijn financiële mogelijkheden.  

Binnen het decreet individueel maatwerk (binnen het beleidsdomein WSE, dat van start gaat 

op 1 juli 2023), zal er mogelijkheid zijn om personen met een arbeidsbeperking in te schakelen 

in diverse jobs in de reguliere arbeidsmarkt, dus ook in de kinderopvang in functie van logistiek 

https://www.kindengezin.be/nl/professionelen/sector/kinderopvang/leren-en-werken/kwalificatievereisten-en-opleiding
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ondersteuner. De werkgever kan daartoe een ondersteunde financiering van WSE ontvangen.  

De uitwerking hiervan volgt in de komende maanden. 

p.105 Een paar keer wordt melding gemaakt van de pedagogische coaches. Bij de 

aanbevelingen van de onderzoekscommissie  was er een aanbeveling om een evaluatie te 

maken van “van alle begeleidingsdiensten en de inzet van de pedagogische coaches. Er moet 

een kwaliteitskader komen waaraan alle begeleidingsdiensten dienen te voldoen en waarin 

resultaatgebonden opdrachten omtrent coaching worden gespecifieerd, met een periodieke 

controle hiervan.” Wanneer komt die ? 

De communicatie (mededeling) over de inzet van kwaliteitsondersteuners op de werkvloer 
werd verstuurd aan de sector in november 2021 en november 2022. Zie ook info op website 
Opgroeien Subsidies en financieel | Kind en Gezin. 

De evaluatie van de inzet van deze pedagogische coaches dient te gebeuren na 3 jaar (einde 
2024). Dit valt dan samen met de bredere evaluatie van alle door de Vlaamse overheid 
gesubsidieerde ondersteuning aan organisatoren en op de werkvloer KO (i.c. ook pools en 
Mentes). Het huidige kader voor subsidies inzake ondersteuning is regelgevend vastgelegd tot 
einde 2024, evenals dat dan de evaluatie moet gebeuren van de inzet van deze middelen.   

 

p.106 Tot 31 maart 2023 loopt het project rond het werknemersstatuut voor de onthaalouders 

sui generis. Wat na 31 maart ?  

De evaluatie van het proefproject werknemerstatuut is lopende en wordt momenteel 

voorbereid samen met de sociale partners. Daarna is het aan de Vlaamse Regering om een 

beslissing te nemen rond de toekomst van het project.  

p.108 Halverwege 2024 zal het inkomenstarief worden geïntegreerd in het Groeipakket. Wat is 

het impact ervan op de ouders ? Wat is het impact op de werklast van opvangvoorzieningen 

want die hebben bij de invoering van het huidig systeem heel veel uren en dagen gespendeerd 

aan het helpen van ouders om een aanvraag te doen. Hoe zal de inbreng van het OCMW 

worden verwerkt ?  

Het doel van de integratie van het inkomenstarief in het Groeipakket, is te komen tot een 

automatische rechtentoekenning zodat ouders zelf geen attest meer moeten aanvragen. Dit 

zou de administratieve last zowel bij de ouders als bij de opvangvoorzieningen moeten 

verminderen. De implementatie van het OCMW-tarief in het geharmoniseerde inkomenstarief 

zal nog voorwerp uitmaken van verdere analyse, maar ook in het nieuwe systeem zullen er 

alarmbelprocedures worden voorzien voor gezinnen in een precaire situatie. 

p. 113 De financiële bijdragen van de gezinnen mbt de kinderopvang worden naar boven 

bijgesteld met 4,521 miljoen euro. Zijn deze inkomsten het gevolg van de aanpassing van de 

ouderbijdragen aan de index begin 2023.  

Nee, met deze toename voorzagen we het geraamd bedrag aan ouderbijdragen waarmee we 

2022 zullen afsluiten (bedrag ouderbijdragen lag nog te laag bij BO2022, deze ontvangsten 

werden in 2022 nog verhoogd met begrotingsaanpassing).  

https://www.kindengezin.be/nl/professionelen/sector/kinderopvang/subsidies-en-financieel#anchored-section-4
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In de aanloop naar BO2023 was er nog onvoldoende zicht op de reële indexering naar 2023 

toe alsook op het aantal prestatiedagen dat we kunnen verwachten, na twee coronajaren, met 

weinig relevante parameters. 

Daarom zullen we pas bij BA2023 het geïndexeerd bedrag inschrijven en dan zullen we ook 

meer zicht hebben op realistisch aantal prestatiedagen, want tegen dan is 2022 afgesloten. 

Vandaar de keuze om bij BO2023 slechts het bedrag 2022 in te schrijven. 

p.113 Kan een overzicht worden gegeven van de convenanten met grootsteden en het bedrag 

per grootstad ?  

Er zijn enkel convenanten met de 3 grootste steden: Antwerpen, Brussel en Gent. Aan de 

convenant op zich is geen budget verbonden. De convenant bepaalt enkel een kader rond 

prefinanciering door de stad en hoe dit bij voorrang wordt overgenomen als er budget is door 

Vlaanderen. Regelgevend is vastgelegd dat 15% van de uitbreidingsbudgetten voor trap 2 naar 

Antwerpen gaat. Voor Brussel is dat 10% en voor Gent is dat 5%. 

 
Vooruit 

11/ Er komt een uitbreiding van de OverKophuizen: hoeveel middelen gaan hier specifiek naar 
toe in 2023, hoeveel middelen werden uitgegeven in 2022? Waar zal de uitbreiding komen, 
over hoeveel huizen zal dit gaan en waar zullen deze zich bevinden? Vanaf wanneer worden 
deze operationeel?  
 

De zestien bestaande OverKopnetwerken ontvangen momenteel een jaarlijkse projectsubsidie 
van 100.000 euro per OverKopnetwerk voor een duurtijd van drie jaar (2021-2024) (gelet op 
de indexeringen het budget 110.000 euro per OverKopnetwerk). Deze projectsubsidie wordt 
geregeld bij het besluit van de Vlaamse Regering van 5 maart 2021 over de financiering van 
vernieuwend aanbod in de preventieve gezinsondersteuning en wordt, in geval van positieve 
evaluatie van het project, recurrent voorzien na afloop van de drie projectjaren (2024).  
 
In het kader van eenmalig middelen (Vlaamse Veerkracht) ontvangen elk van de zestien 
bestaande OverKopnetwerken in 2023 eenmalig 100.000 euro bovenop de al toegekende 
100.000 euro per netwerk. De toekenning van deze extra middelen wordt geregeld bij besluit 
van de Vlaamse Regering dat momenteel wordt voorbereid, en de aanwending ervan hangt af 
van hoe de situatie binnen het werkingsgebied van het OverKopnetwerk er op datum van 1 
december 2022 uitziet: bij OverKopnetwerken waarin er reeds meer dan één OverKophuis 
werd uitgebouwd, worden de extra middelen aangewend voor het opnemen van opdrachten 
inzake psycho-educatie (een belangrijke prioriteit van de Vlaamse Jeugdraad, en ter 
ondersteuning van het jeugdwerk binnen het werkingsgebied en ter versterking van de eigen 
OverKopwerking). Bij OverKopnetwerken waarbij in het werkingsgebied één OverKophuis werd 
uitgebouwd (dit is bij vier van de zestien OverKopnetwerken het geval), verwachten we de 
uitbouw van een tweede OverKophuis binnen een eerstelijnszone van het werkingsgebied 
waar momenteel nog geen OverKophuis is, en verwachten we hiernaast een groeipad naar de 
volwaardige uitoefening van de opdrachten inzake psycho-educatie.  

12/ Vanaf 2023 zijn de lokale besturen aan zet voor de uitrol van de buitenschoolse opvang en 
activiteiten (BOA). Hoeveel beleidsuitgaven werden voorzien voor BBOA in 2022, hoeveel 
zullen er nog vanuit de Vlaamse regering voorzien worden vanaf 2023?  
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- Sinds1 september 2021 worden relancemiddelen ingezet voor de uitrol van het 

decreet BOA. In 2023 worden deze relancemiddelen aangevuld met middelen uit het 

Vlaams meerjarenplan, namelijk 3,3 mio euro. In 2024 komen er nog eens 3 mio euro 

Vlaamse middelen bovenop. Op jaarbasis gaat het hierbij om 6,3 mio euro 

-  
-  
- De organisatoren van buitenschoolse opvang die vóór 1 januari 2021 een subsidie 

kregen vanuit Opgroeien, behouden deze subsidie gedurende de overgangstermijn. 
Dus dit tot en met 31 december 2025. Ruwweg bedragen deze subsidies (inclusief het 
nieuwe VIA6 akkoord) net geen 100 mio euro. (=recurrente uitgaven) 

 

13/ Er worden 150 plaatsen 'veilig verblijf' uitgebouwd binnen de Jeugdhulp. Worden er 
hiernaast ook nog extra plaatsen voorzien in de voorzieningen die niet onder 'veilig verblijf' 
vallen? Hoeveel extra plaatsen en hoeveel daaraan gekoppelde middelen worden voorzien in 
2023? Waar zullen deze extra plaatsen gecreëerd worden?  

Naast veilig verblijf voorzien we een beperkt budget voor de uitbouw van de CIG en voor de 
gezinshuizen van SOS kinderdorpen. Bij de versterking van de crisisnetwerken kiezen de 
netwerken zelf in welke hulpverleningsvorm zij willen investeren. We voorzien ook 
uitbreidingsbeleid voor jongvolwassenen. Ook hier kan regionaal/lokaal gekozen worden voor 
een vorm van residentiële ondersteuning (bv. kleine wooneenheden). 

Voorzieningen jeugdhulp krijgen wel de mogelijkheid om te reconverteren naar gezinshuizen.  

14/ De ondersteuningscentra Jeugdzorg en sociale diensten van de jeugdrechtbank worden 
versterkt. Hoeveel middelen gingen naar deze gemandateerde voorzieningen in 2022, en 
hoeveel zullen de middelen zijn in 2023? Hoe zullen deze middelen verdeeld worden in 2023 
over de verschillende OCJ's en ODJ's?  

Midden 2021 werden de OCJ’s en SDJ’s uitgebreid met 45 VTE op basis van relance. In 2023 
wordt deze uitbreiding structureel verankerd. De middelen zijn verdeeld op basis van het 
bestaande werklast- en allocatiemodel uitgewerkt in samenwerking met Deloitte.  

15/ Er zal één aanspreekpunt worden georganiseerd bij maatschappelijke verontrusting. 
Daarin zullen de expertise van de ondersteuningscentra Jeugdzorg en de vertrouwenscentra 
een plaats krijgen. Komt dit neer op een fusie van de diensten of is dit de creatie van een 
nieuwe dienst? Hoeveel middelen zullen hiervoor voorzien worden en wat is het tijdspad van 
realisatie?  

Zie eerder. Dit punt vormt een integraal onderdeel van de strategische oefening Vroeg en 
Nabij. 

18/ Binnen ISE Geïntegreerd gezinsbeleid worden er twee operationele doelstellingen voorzien 
om 'aan alle kinderen in Vlaanderen maximale kansen te geven'. Hoeveel middelen worden er 
specifiek voorzien voor "OD 1.1 We volgen de ontwikkeling van kinderen op en realiseren 
geïntegreerde gezinstrajecten op hun maat" & "OD 1.2: We willen voor zwangere vrouwen zo 
snel mogelijk een zorgtraject op maat starten om aanstaande ouders te ondersteunen in hun 
ouderschap, met bijzondere aandacht voor risicozwangerschappen". Graag een opsplitsing van 
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de budgetten tussen de verschillende acties die onder deze doelstellingen vallen, met in het 
bijzonder de middelen voor het inzetten op perinatale zorgpaden. 

Deze ODs slaan grosso modo op de reguliere werking van de lokale teams van Opgroeien-Kind 
en Gezin 

- Deze OD’s worden dus enerzijds gefinancierd met de 16,9 mio euro voor de werking 
van de consultatiebureaus (functioneringskosten CB’s alsook de artsenlonen)  alsook 
met de eigen personeelskosten van Opgroeien gerelateerd aan deze werking. 

Specifieke budgetten- projectmiddelen zijn voorzien voor: 

- Inzetten op het voorkomen en eventueel opsporen van Adverse Childhood Avents 
(ACE’s) namelijk 5.057.800 euro uit relance; 

- Inzetten op perinatale zorgpaden vanuit een verbinding gezondheid – welzijn namelijk 
27.000 euro voor het pilootproject van in de eerstelijnszones in Leuven, Zuidoost 
Hageland en Demerland. 

 

19/ In het kader van het project van het werknemersstatuut voor de onthaalouders: hoeveel 
budget zal hier al in 2023 voor vrijgemaakt worden? 

Er is momenteel geen extra budget hiervoor voorzien. Het huidig budget dat hiervoor 

beschikbaar is, blijft wel beschikbaar. We bekijken na de evaluatie (voorjaar 2023) of we dit 

opnieuw blijvend inzetten voor dit statuut. We bekijken daarna of er hierrond ook een 

groeipad moet voorzien worden. 

 

 

 

 


